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Marjan Podobnik: "Marsikje bo letelo tudi perje!"

V prvobitni brezlastninski družbi so ljudje 

imeli rešljive težave s prehranjevanjem. Ko 

je v bližini zmanjkalo sadežev, rib in lovnih 

živali, so se preselili v bogatejše kraje.

V sužnjelastniški dražbi so gospodarji svoje 

sužnje hranili le toliko, da so lahko delali, za 

upore je zmanjkalo energije. Fevdalci so 

tlačanom omogočali obdelovati lastna polja, 

da so siti prišli delat na tlako še njim. Za 

puntarje so bile pripravljene globoke ječe. 

Kapitalisti so mezdne delavce plačevali 

skromno in le pod pritiskom sindikatov so 

dvigali plače, da so delavci ob hrani zmogli 

kupovati še drago potrošno blago. 

Socializem pa je delavce razvadil. Od 

dražbe so pričakovali, da bo poskrbela za 

vse njihove potrebe, sami pa bi delali toliko, 

kolikor bi se samoupravno odločili.

Razumljivo, da se tak način življenja in dela 

ni obnesel.

Liberalno usmerjeni Slovenci so uspeli, da 

je samostojna mlada država pometla s 

socializmom. Nič več samoupravljanja, 

vajeti so vzeli v roke novokapitalisti. V pre

hodnem obdobju novih kapitalistov kar 

mrgoli in razpršeni kapital ne daje omembe 

vrednega dobička. Novopečeni trgovčiči že 

zapirajo svoje trgovinice. Novi lokali z 

dobro hrano in prijetno urejenimi prostori še 

privabljajo goste, za žejne pa je tako vseeno, 

kakšen je lokal, da le ima šank.

Težko pa je tovarniškim delavcem, vendar 

ne vsem enako. Najslabši so prišli v državni 

sklad za razvoj in se sedaj pri državnih jaslih 

pasejo v luči posebnih ukrepov. Stečaji so 

običajna rešitev.

Dragi so pridno delali in pametno olast

ninili tovarno ter že delijo dividende.

Tretji so uspeli privabiti tuji kapital, da je 

tovarna začasno vzcvetela in so obdržali 

delo. Vendar se bojijo, da bo lastnik prene

sel proizvodnjo v še cenejše vzhodne 

države.

Najtežje je delavcem, ki so istočasno lastniki 

svoje tovarne. Ne vedo, kako se naj 

obnašajo, saj so z vložitvijo certifikatov in 

neizplačanih osebnih dohodkov postali 

delničarji - novokapitalisti, v bistvu pa so 

mezdni delavci lastnega kapitala. Od koga 

zahtevati plačo, proti komu stavkati ? Ko 

bodo spoznali, da le DELO daje proizvode 

in izkupiček, če že ne dobička, bodo z upan

jem na skromno preživetje dobili zagon za 

kapitalistični dobiček.O Solidarec

Najmanj misleči najtežje prenašajo drugače misleče.

Odkrite besede so dobri, vendar nekoristni prijatelji.

Predznak je često najpomembnejši znak.

Prazno glavo je najlažje držati pokonci.

Kdor se rad ponuja, rad vzame.
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------------------------------ V ospredju

V TRO po stavki preštevanje

POMOČ BO, TODA LE 
ZA DOBRO POLOVICO 

ZAPOSLENIH

stvo podjetja v preteklosti nista sodelovala. Primer 

vuzeniške Livarne namreč neizpodbitno dokazuje, 

da je takšno sodelovanje potrebno, možno in tudi 

učinkovito, če je interes obojestranski.

Krivce za težak položaj v TRO delavci iščejo zno

traj firme, seveda kar povprek, saj niso in ne razpo

lagajo z vsemi ustreznimi informacjami in 

večinoma tudi zato, da odpirajo pot svojemu gnevu. 

Vse skupaj pa ima malo haska. Država namreč še ne 

funkcionira tako, da bi bil kdo poklican na odgo

vornost, če delavci tri mesece ne dobijo plače. 

Primer TRO odpira ob vsej razsežnosti skrajno 

slabega socialnega položaja, ki sta ga skušala v zad

njih mesecih blažiti samo ravenski center za 

socilano delo in Karitas (znotraj Troja še sindikat), 

vsi drugi pa so ob tem ostali neobčutljivi, še eno 

zapeteno vprašanje - razumevanje lastništva. Ob 

kolektivni stavki so vsi transparenti sicer pričali o 

tem, da stavkajo zato, ker ni več denarja za kruh, ost 

pa je bila naperjena zoper državo in zoper nekatere 

ljudi iz Troja.

Zavedanja, da stavkajo tudi proti sebi, ni bilo opazi

ti. Z drugimi besedami povedano: ni bilo čutiti, da 

se zavedajo svojega lastniškega deleža v tej tovarni, 

pač pa zgolj to, da so ogoljufani. Glede na burnost 

reakcij ob minuli stavki pa je pričakovati, da se 

bodo odnosi med zaposlenimi še veliko bolj napeli, 

ko bodo jutri neizbežno današnji solastniki postali 

trajni viški. □

(ar)

DRUGA PLAT 
MEDALJE

Za izjavo smo poprosili enega v teh dneh najbolj 

napada nih Korošcev, ki nam je o svojem videnju 

položaja v TRO posredoval naslednji zapis:

Za tovarno rezalnega orodja (TRO) 
Prevalje, ki se je v zadnjih štirianjstih dneh 
večkrat znašla v vseh osrednjih medijih 
zaradi kolektivne stavke, je ta čas značilno 
vse tisto, kar podjetja privede v stečaj. 
Preprosto povedano to pomeni, da je v 
tovarni zmanjkalo denarja za plače, da so 
stroški previsoki, da je konkurenca doma in 
na zunanjem trgu ostra in težko obvladljiva 
in da tovarna nima ekipe, ki bi jo spravila 
iz zagate. Dodatna težava pa je še v tem, 
da so zaposleni tudi večinski lastniki 
tovarne.

Trojevi delavci so 3. aprila začeli kolektivno 
stavkati v upanju, da bodo v dobrem tednu dobili 

januarske plače, vendar se je po enem tednu govo

rilo bolj o stečaju, kot o denarju. Upi, da bo država

storila, kar so prevaljski orodjarji pričakovali od nje, 

so se po pogovoru trojevega vodstva z ministrom za 

gospodarstvo Metodom Dragonjo nadomestili z 

razočaranjem zaposelnih.

Stavka se je nadaljevala, po zagotovilu, da bo v 

začetku tedna denar za januarske plače, pa so delav

ci v ponedeljek, 21. aprila vrnili na delo. S tem se za 

TRO nedvomno začenja nova zgodba. Česar bivša 

vodstva niso hotela izpeljati, bo prisiljena storiti 

nova ekipa. To pa pomeni znižati stroške poslovanja 

in število zaposlenih.

V novem TRO ali kakorkoli že se bo podjetje imen

ovalo, bo po napovedih analitikov dela le za dobro 
polovico sedaj zaposlenih. TRO bo torej doletela 

usoda mnogih koroških podjetij. Nesmiselno je zdaj 

pogrevati dejstvo, da bi se jim to zgodilo na elegant- 

nejši način, če bi leta 1989 ostali pod okriljem bivše 

železarne. Prav nič tudi ne zaleže opominjanje, da 

zaposlene v TRO še globoko obvladuje miselnost iz 

preteklosti. Za mnoge stvari je zdaj prepozno. Tudi 

za jadikovanje nad tem, da lokalna skupnost in vod

Kljub temu, da nisem več direktor TRO d. d. že od 21. 

10. 1996 dalje, si dovoljujem glede na sedanje dogodke 

v TRO d. d. in izkrivljeno obveščanje javnosti pojasniti 

nekatere dogodke.

Nič novega ni, da lahko nekdo, ki želi prikriti svoje 

grehe, širi take ali drugačne informacije med zaposlene 

in v medije v času, ko ni plač in so ljudje najbolj 

dovzetni in ranljivi. Če v tako krutem času dan za dnem 

poslušaš neko zgodbo, jo pač polagoma sprejmeš, ne 

glede na poštenost, katero pripisujem veliki večini 

zaposlenih.

In kaj so glavni očitki nekdanjemu vodstvu:

- nepravilen postopek lastninjenja

- odpis dela dolga firme LEVCO iz Nemčije

Obe zadevi je skupina delavev TRO d.d. že pred dobrim 

letom prijavila kot sumljive nepravilnosti na UNZ (pri

javljene so bile še nekatere manjše zadeve). UNZ je 

zadevo raziskala in predala na tožilstvo. Na moje 

vprašanje tožilstvu o zadevi mi je bil dan odgovor, da ne 

vznemitjajo ljudi, v kolikor ni sumljivih zadev. Očitno o 

gornjih zadevah ni bilo takih dejanj.

O poteku lastninjenja naj povem, da smo imeli med
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postopkom tudi revizije (tako kot veijetno povsod) s 

strani republiške agencije za privatizacijo, katere so 

sproti uskajevale podatke z določenimi službami v TRO, 

Lastninili smo celotno premoženje, premičnine in nepre

mičnine v enem letu z interno razdelitvijo, notranjim 

sklepom in deležem skladov (pokojninski, razvojni in 

odškodninsi sklad). Nepravilnosti ob tem ni bilo.

O odpisu sredstev nemške firme LEVCO pa naslednje: 

Pogodba o sodelovanju, ki je bila sklenjena leta 1980 o 

ustanovitvi skupne firme karbidne Indine, je vsebovala 

tudi člen, ki govori, da mora TRO po izteku ali 

prekinitvi pogodbe vrniti sredstva LEVCO v nominalni 

višini v dveh letih z 8 % obrestmi. Delež LEVCO je bil 

1.511.707 DEM. V letu 1994 in 1995 sem imel z omen

jeno firmo dolgotrajna in mučna dogovaijanja, ki pa niso 

bila zaman. Pri f. LEVCO sem dosegel odpis 1.311.707 

DEM, kar pomeni, da ji mora TRO vrniti samo še 

200.000 DEM. Pogodbo je podpisal direktor holdinga in 

eden glavnih lastnikov, dr. WOLFRAM.

V nadaljevanju sem dosegel tudi podpis aneksa in sicer, 

da TRO vrne 200 tisoč DEM v nadaljnjih dveh letih 

(izteče se avgusta 1997) v materialni obliki in brez 

obresti. S podpisom te pogodbe nima več nobena stran 

nikakršnjih obveznosti do drugega (je sestavni del 

pogodbe).

Vsaka privatna firma bi dala nekomu, ki ji prihrani 

toliko denarja, kakršnokoli nagrado, v TRO pa te 

namesto pohvale skupina ljudi prijavi na UNZ. 

Velikokrat sem jim pojasneval (še posebej g. Jehartu in 

g. Bricu), da odpis teh sredstev nima nobene zveze z 

lastninjenjem, a izgleda, da je bil trud zaman, saj le ti še 

danes raznašajo neresnice v javnosti, tudi prek medijev 

(sindikalna tiskovna konferenca). Še enkrat naj 

poudarim, da smo v TRO lastninili vsa opredmetena 

sredstva - tudi karbidne trdine - pri poteku lastninjenja 

1993 pa seje dolg do f. LEVCO odrazil v bilanci stanja 

na pasivni strani kot obveznost TRO do LEVCO. 

Zadeva je ugodno vplivala na možno lastninjenje v 

enem letu. Odpis sredstev v letu 1995 smo v TRO 

knjižili kot izreden prihodek v bilanci uspeha za leto 

1995.

Nihče od ljudi ne zahteva, da obvladajo finančno 

računovodske prikaze, saj za to niso usposobljeni, ven

dar od posameznikov, ki tako potencirajo te zadeve z 

neresnicami, bi človek pričakoval, da te zadeve poznajo 

- a očitno smo daleč od tega.

Tu še nekaj besed o vzroku mojega odstopa z mesta 

direktorja.

TRO d. d. je bila registrirana 28. 2. 1996. Glede na 

poslovni uspeh za leto 1995, katerega smo sicer 

zaključili pozitivno, in na dejstvo, da mora delniška 

družba poslovati z dobičkom, sem v februarju 1996 

izdelal analizo stroškov v strukturi prihodkov. 

Ugotovljeno je bilo, da so stroški dela čez 53%, kar je 

bistveno čez nonnalo (lahko bi bilo okrog 40%).

Prikaz stanja sem predstavil in v pisni obliki predal 

predsednici sveta delavcev in predsedniku sindikata. 

Gradivo sta brez moje vednosti tolmačila kar sama na 

skupnem sestanku sveta delavcev in v izvršnem odboru 

sindikata. Skupno so zavzeli negativna stališča do predl
ogov.

V aprilu 19% sem dopolnjen prikaz in ukrepe, katere je 

predhodno obravnaval tudi strokovni kolegij, 7. 5. 96 

potrdil in zahteval, da doseže Uprava, SD in sindikat 

konsenz, ter da se začno skupne aktivnosti. Z ugotovit-

V ospredju
vami in ukrepi se zopet nista strinjala niti SD niti 

sindikat, kar je bil vzrok za moj odstop z mesta direktor

ja.
Začasni NS je mojo vlogo obravnaval na dveh sejah, 3. 

6. 1996 in 3. 7. 1996, kamor sta bila vabljena tudi 

predsednika SD in sindikata. Obema je bilo podrobno 

predstavljeno stanje in posledice, ki bi se utegnile 

dogoditi, če ne gremo po predlagani poti. Začasni NS 

moje zamenjave ni sprejel. Dopolnjeno vlogo za 

razrešitev sem podal tudi na L seji stalnega NS 6. 9. 

1996. Tudi na tej seji niso ugodili moji zahtevi. 

Poudaijeno je bilo: “Če je res največji problem v preve

likem številu delavcev, je potrebno ukrepati takoj, na 

podlagi sporazumne strategije.” Ker le-tega ni bilo moč 

doseči sporazumno, sem zahteval mojo zamenjavo tudi 

na 2. seji NS 3. 10.1996. NS je prošnji ugodil dal razpis 

za novega direktoija. Novi direktorje bil imenovan na 1. 

seji NS 21.10.19%.

In kaj je bilo navedeno v prikazu stanja in ukrepov? 
Navedel bom le nekatere za javnost zanimive:

1. Če bi pri realizaciji, kakršno smo dosegli, hoteli 

zadržati vse zaposlene, bi morali plače znižati za 20,2%.

2. Če zadržimo plače na enakem nivoju z dosegljivo 

realizacijo, nas je lahko zaposlenih le 271 oz. okoli 80 

ljudi je preveč.

3. Če bi se hoteli s plačami približati republiškem 

povprečju, bi le te morali dvigniti za okrog 20%. To pa 

pomeni, da bi lahko bilo tedaj zaposlenih, ob enaki real

izaciji, le 226 delavcev.

Z nobenim od predlogov se niso strinjali.
Od novega direktorja so pričakovali čudež, ki ga ni bilo. 

Žal, kažejo številke vedno enako in dejansko sociala in 

ekonomika dostikrat ne gresta skupaj.

In kaj je privedlo tedaj do slabšega stanja poslovanja, 

kljub notranjim ukrepom za zmanjšanje stroškov?

- Povprečna odsotnost delavcev zaradi bolniškega 

staleža 9.72 %

- Težka gospodarska situacija in stečaji v lesni industriji, 

kar je povzročilo zmanjšanje naročil za TRO in 

neenakomerno zasedenost po programih

- Visoke obrestne mere za kredite

- Dvig cen vhodnih materialov in tudi energetskih medi

jev

- Znižanje prodajnih cen na določenem tržišču zaradi 

liberalizacije uvoza in vse bolj prisotne konkurence

- Diktirane nizke cene za izvoz

- Izguba denarja zaradi neuskajenih tečajev

Kljub težavam smo delavcem le zagotavljali mesečne 

plače, pa čeravno z nekajdnevnimi zamiki.

In kaj je po mojem mnenju privedlo do sedanje res 
kritične situacije; v glavnem to, da so od novembra 

naprej spustili proizvodnjo in realizacijo daleč izpod 

kritične meje. Če pred letom dni ni zadoščalo 80 mio. sit 

mesečnih prihodkov za pokrivanje vseh potreb, se danes 

s 15 do 20% nižjimi res ne da. Delati dolgoročne cilje

brez sanacije sedanjosti pač ne obrodi sadov.

Za to bi moral biti odgovoren tudi Nadzorni svet, ki na 

čuden način izbira direktorje.

V analizi zaposlovanja in predlaganih ukrepih, ki smo 

jih obravnavali že v maju 1996, je bilo res govora o 

višku od 50 do okrog 100 delavcev - odvisno od variant. 

Ni res, da bi delavci, ki bi odšli na borzo, odšli brez 

odpravnin, kar tudi zakon ne dopušča, ampak so bila 

prikazana tudi sredstva, potrebna za to. Ustvariti pa bi jih 

morali v šestih mesecih po prestrukturiranju.

To bi bilo veliko manjše zlo, kot pa stanje, v katerm je 

TRO sedaj. Mislim, daje to jasno sedaj tudi tistim, ki so 

takrat dosegli, da ukrepi niso bili sprejeti. Vsak, ki se na 

poslovanje

količkaj spozna, bo lahko ocenil, kdo se skriva za 

obtožbami, kijih danes širijo.

V TRO sem zaposlen 36 let in ni mi vseeno, kaj se bo z

nami zgodilo. Prav zaradi tega sem za pošteno dogovar- 

janje.O Jože Golob
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Naša anketa

Od leve proti desni: Sebastjan Rošer, Jelka Strnad, Ivo Pavlič, Vikica Plevnik, Karel Gostenčnik in Marija Kresnik

KOMET 
POSLAVLJA

Komet Hale - Bopp, ki leti mimo Zemlje, je zagotovo najsvetlejši, kar smo jih doslej lahko občudovali na našem 
nebu. Nekateri so komet preimenovali kar po zvezdi repatici, o kateri so stari ljudje nekdaj vedeli veliko pove
dati. Govorili so, da repatica prinaša vse najhuje na zemlji, od vojne do sovraštva. Tudi komet Hale - Bopp, ki 
smo ga lahko na našem nebu dolgo občudovali, bo počasi izginil in za njim bo ostal le še spomin.
Zemljani smo torej z zanimanjem gledali v nebo in opazovali “zvezdo repatico”. Tako so nam povedali tudi naši 
naključno izbrani anketiranci:

SEBASTJAN ROŠER, dijak, Gornji Dolič: “O 

nekakšni zvezdi repatici je nekdaj že veliko pripove

dovala moja stara mama. Govorila je, da taka zvezda 

prinaša nesrečo ali celo vojno. Letos sem tudi sam užival 

ob gledanju kometa Hale - Bopp, ki je, tako bi lahko 

rekel, krasil naše nebo. Velikokrat sem ga opazoval v 

lepih in jasnih nočeh. Za mene je bilo to enkratno 

doživetje, ki ga ne bom nikoli pozabil.”

JELKA STRNAD, upokojenka, Slovenj Gradec: “Če 

vam po resnici povem, kometa, ki leti mimo zemlje, 

sploh nisem videla in ga tudi nisem hotela videti. Da je 

ta zvezda repatica bila zelo dobro vidna, sem izvedela iz 

časopisa in televizije. To pa je dovolj za mene. Drugi so 

mi sicer rekli, daje bil komet lepo viden in da se bo na 

našem nebu pojavil zopet čez tristo let.”

IVO PAVLIČ, prodajalec, Trbonje: “Komet sem videl 

neštetokrat in lahko rečem, da je bil to nebesni gost, ki je 

nekaj časa lepo krasil naše nebo. Lep in svetel je bil, 

kdor ga ni videl, je veliko zamudil in mu je lahko žal. 

Med mnogimi kometi, ki letijo mimo naše zemlje, je bi 

zagotovo komet Hale - Bopp najlepši. Takega ne bomo 

videli nikoli več. “

VIKICA PLEVNIK, gospodinja, Brda: “ Kometa, za 

kateraga pravijo, da so ga mnogi videli, nisem opazo

vala. Da se je pojavil na nebu in da je zelo lepo viden, 

sem slišala od drugih, pa tudi po časopisju sem o tem 

veliko prebrala. Vem le to, da so ljudje ob takem 

nebesnem pojavu radi rekli, da se človeštvu približujejo 

hudi časi. Mislim pa, da ta komet ne bo prinesel kaj 

hudega.”

KARL GOSTENČNIK, upokojenec, Slovenj Gradec: 

“Ob takem pojavu, kot je tokratni komet, ljudje radi 

rečejo, da gre za zvezdo repatico. Zvezda repatica je 

čisto nekaj drugega. Tako zvezdo sem videl že leta 1940 

in se je močno razlikovala od kometa, ki ga te dni 

opazujemo na našem nebu. Za zvezdo repatico so ljudje 

tedaj prerokovali vojno in resje prišlo do druge svetovne 

vojne, za kar pa mislim, da zvezda ni bila kriva.”

MARIJA KRESNIK, uslužbenka, Slovenj Gradec: “Z 

velikim zanimanjem sem opazovala ta redek nebesni 

pojav. Pozorno sem ga spremljala in ker je bil zelo dobro 

viden, sem ob gledanju prav uživala. Škoda je, da se bo 

komet počasi poslovil od nas in da ga bodo zanamci spet 

videli šele čez več kot tristo let. “O

F.Jttrač

MESTNA OBČINA SLOVENI GRADEC

Ob dnevu upora proti okupatorju - 27. aprilu 
in prazniku dela -1. maju želim vsem občanom Mestne 
občine Slovenj Gradec in tudi vsem ostalim prebivalcem 

Koroške regije prijetne praznike

JANEZ KOMLJANEC 
župan
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Naše ceste
Na koroških regionalkah in magistralkah posuli 3500 kubikov peska in soli

205m PBOaaOJJSSIk»
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Koroškim občinam ni mogoče očitati, da ne skrbijo za gozdne ceste: pri njihovem vzdrževanju sodelujejo z 29

odstoki zbranega denarja

Ko so slovenski cestarji uradno 

zaključili letošnjo zimsko službo, je 

za konec padlo še tolikanj snega, da 

so bili zastoji na Mislinjskem klancu. 

Kljub temu velja za minulo zimsko 

službo dobra ocena in tudi ceste so jo 

- za razliko od lanskega leta, ko je 

veliko cestnih odsekov domala

povsem razpadlo - boljše odnesle. 

Lani so na Koroškem skupno temelji

to obnovili več kot šest kilometrov 

najbolj razritih regionalnih in magis

tralnih cest. Letos takšni posegi sicer 

ne bodo potrebni, vendar se vozniki 

veselimo vsakega srečanja s cestarji, 

ki nam bi jutri omogočili udobnejšo in 

varnejšo vo njo.

UGODNA ZIMA
“Letošnja zima je bila za cestarje 

razmeroma ugodna, saj je bilo manj 

pluženja, kljub temu pa smo zaradi 

poledice in spolzkih cest porabili sko

rajda enake količine peska in soli kot 

v minuli sezoni. Na koroških region

alnih in magistralnih cestah smo v 

tem letu posuli okoli 2400 kubičnih 

metrov peska in okoli 1100 kubičnih 

metrov soli,” pravi Jože Miklošič,

vodja koroškega sektorja za 

vzdrževanje in varstvo cest pri 

Cestnem podjetju Maribor.

Velja splošno prepričanje, da so ces

tarji na Koroškem dobro opravili 

letošnjo zimsko službo: Koroška je še 

posebej zahtevna, saj je v času 

sneženja potrebna takojšnja interven

cija v vseh treh dolinah in zato morajo 

cestarji imeti ob vsakem trenutku 

dovolj delavcev in tehnike. Jože 

Miklošič pa rad poudari, da jim 

učinkovita zimska služba uspeva tudi 

zaradi dobrega sodelovanja s 

koroškimi policisti, ki s svojimi 

patruljami pokrivajo vse tri doline in 

cestarje sproti obveščajo o dogajanju 

na cestah. Po Miklošičevem 

prepričanju bi brez pomoči policije 

bila zimska služba vsaj za petino 

dražja.

Za cestarje pa je tudi po končani zim

ski službi precej dela. Pred vsako 

zimo namestijo okoli osem tisoč 

snežnih količkov in vsako leto jih je 

okoli 2500 izgubljenih, polomljenih 

ali kako drugače uničenih. Tako je 

bilo tudi letos. Na cestah tačas poteka

jo najnujnejša vzdrževalna dela.
V tej zimi, ki je bila v drugi polovici 

precej suha, so ob cestah uspeli

posekati veliko grmičevja in drevja, 

kar pomeni, da bo vožnja zaradi 

boljše preglednosti tudi bolj varna. S 

cest in koritnic so odstranili pesek, ob 

cestah pa postavili okoli 3000 

smernikov in se že lotili prvih krpanj, 

o večjih investicijah pa bodo lahko 

razmišljali šele potem, ko bo v 

državnem zboru sprejet proračun.

SKRB 
KOROŠKIH 
OBČIN ZA 

GOZDNE CESTE
V koroški regiji je 181 kilometrov 

regionalnih in magistralnih cest, poleg 

teh pa cestno podjetje Maribor 

vzdržuje še 90 kilometrov občinskih 

cest v občinah Dravograd in Slovenj 

Gradec. Vendar pa koroška regija 

slovi kot tisti del Slovenije, ki ima 

največ gozdnih cest in tako tudi 

največje probleme z njihovim 

vzdrževanjem. Samo na področju 

Območne enote Zavoda za gozdove 

Slovenije v Slovenj Gradcu, ki pokri

va vseh deset koroških občin (razen 

dela občine Radlje ob Dravi in 

Podvelka-Ribnica, ki delno sodita v 

enoto Maribor) je 1970 kilometrov 

gozdnih cest. Na področju slovenj

graške Območne enote Zavoda za 

gozdove od omenjenih 1970 kilo

metrov gozdnih cest 1532 kilometrov 

odpira in povezuje zasebne gozdove, 

426 kilometrov gozdnih cest poteka 

po gozdovih v državni lasti, dobrih 

enajst kilometrov pa je speljanih po

zemljišču, ki je v lasti cerkve, 

železnice ali raznih drugih skupnosti. 

In glede na razpoložljiva sredstva tudi 

za gozdne ceste velja ocena, da so bile 

- seveda tiste, ki so potrebne za pove

zovanje kmetij z dolino - preko zime 

dobro očiščene. Na Koroškem je 

namreč potrebno plužiti kar okoli 

1500 kilometrov gozdnih cest, 

koroške občine pa se zavedajo 

velikega pomena teh cest in njihovega 

javnega značaja, saj služijo za prevoze 

v šolo in na delo ter prevoze mleka v 

dolino.

Sicer pa je financiranje gozdnih cest 

različno, odvisno od lastništva in 

virov za vzdrževanje. V zasebnih goz

dovih poteka financiranje iz treh 

temeljnih virov. Nekoč so lastniki 

gozdov plačevali za gradnjo in 

vzdrževanje cest nekaj odstotkov od 

prodanega lesa, danes lastniki gozdov 

plačujejo pristojbine na osnovi katas

trskega dohodka iz gozdnih zemljišč. 

Ta je določen v višini 6,9 odstotka 

katastrskega dohodka, denar pa se 

najprej zbere na računu Agencije za 

plačilni promet, ta pa ga dalje nakazu

je občinam. Iz republiškega proračuna 

država sofinancira tiste gozdne ceste, 

kjer je po zakonu o gozdovih 

omogočena javna uporaba.

Tretji temeljni vir financiranja gozd

nih cest pa so občine. Njihov delež 

količinsko ni opredeljen, vendar 

koroške občine prispevajo za 

vzdrževanje in zimsko službo veliko 

denarja. V lanskem letu so koroške 

občine prispevale kar 29 odstotkov 

zbranih sredstev za zasebne gozdne 

ceste, kar znatno presega državno 

povprečje.O

(mp)

• nagrobniki, okenske police, stopnišča, kuhinjske
in kopalniški pulti, vodometi, mize in stebri.

• trgovina: granitne in marmorne ploščice, granitogres, 
lomljen tlak, nagrobni dodatki

Tel.: 063 857 558

Kdaj talna signalizacija?
Konec lanskega leta so skozi trg Raven na Koroškem položili nov asfalt, vendar 

še dandanes niso vrisane talne oznake, to je prehodi za pešce, oznake v križiščih 

in dmgo. Podobno velja za ostale magistralke in regionalke, ki v letošnjem letu še 

niso videle bele barve in čopiča. Pred leti, ko je to počelo cestno podjetje 

Maribor, je bila večina talnih cestnih oznak na novo označenih še pred prvim 

majem ali vsaj v mesecu maju.

Sedaj se na Koroško običajno jeseni prikažejo mladeniči iz okolice Ljubljane in 

menda gre za sorodstvene povezave med to zasebno firmo in ljudmi, ki imajo 

pomemben glas pri odločajo o slovneskih cestah. Mariborski cestaiji in drugi, ki 

se prijavljao na razpis za talne oznake, namreč že nekaj let zaporedoma izpadejo 

iz tega posla, dasiravno so tu domačini in je težko veijeti, da lahko nekdo iz 

Ljubljane to naredil ceneje. Koroška podjetja in obitniki, kjer je velika kriza za 

posel, pa ostajajo praznih rok.

Za udeležence v prometu je katastrofa predvsem v tem, da so talne oznake nare

jene šele v dmgi polovici leta, ko bi morali z barvo in čopičem na ceste že drugič.
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Gospodarstvo

ISO 9001 TUDI ZA DRUŽBI STO 
IN NOŽI KONCERNA SLOVENSKE ŽELEZARNE

IMPROVIZACIJA JE 
SOVRAŽNIK TEHNIKE

Po dolgem času je bilo v prostorih 
nekdanje ravenske železarne, 
danes upravne zgradbe Slovenskih 
železarn na lokaciji Ravne, spet 
slavnostno.

Slavljanca sta bila dva: družbi Noži in STO, ki sta 

prejeli certifikat ISO 9001.

Gostov je bilo veliko: med drugimi predsednik 

slovenske gospodarske zbornice, mag. Jožko Čuk.

Najvišji možje iz koncerna Slovenske železarne se 

tega dogodka niso udeležili.

Pozdravno pismo je bilo eno: napisal ga je predsed

nik države Milan Kučan.

Govorov je bilo več: največ soli je imel govor 

ravenskega župana Maksa Večka, ki je med 

drugim dejal:

“Standard pomeni, da v podjetju vlada red, da so 

zaposleni usmetjeni v spoštovanje predpisanih postop

kov, da so zanesljiv in zahteven partner tako svojim 

dobaviteljem kot tudi svojim kupcem. Ob današnjem 

trenutku se spomnim gesla, ki gaje imel napisanega na 

steni v svojem kabinteu profesor Rekar, takratni nestor 

slovenskih metalurgov: IMPROVIZACIJA JE SO

VRAŽNIK TEHNIKE. Morda je bil s tem svojim 

naukom, ki ga je širil med svoje študente, že takrat 

oznanjevalec časov, ko certifikat pomeni, da v podjetju, 

ki je njegov nosilec, ni improvizacije, ne v postopkih 

izbire dobavitelja ne v primerjavi in izvedbi proizvodnje 

in tudi ne v nadzoru kvalitete...” □

Sklad za regionalni razvoj \
ULfi inii j .m&m ua/AY^LPus

V skladu s sklepi, ki jih je sprejela slovenska vlada, je upravni odbor Sklada za regionalni razvoj in 

ohranjanje poseljenosti slovenskega podeželja sprejel predlog drugega javnega razpisa.

Namen razpisa je dodeljevanje ugodnih posojil. Na razpis se bodo lahko prijavile fizične osebe (kmeto

valci) in gospodarske družbe, samostojni podjetniki in obrtniki v Republiki Sloveniji. V drugem razpisu

bo za posojila na voljo 950 milijonov tolarjev.
Ker s sredstvi, ki so bila na voljo v prvem javnem razpisu, ni bilo mogoče odobriti vseh prispelih vlog 

(znesek zaprošenih sredstev je bil petkrat večji od razpisanih sredstev), se lahko na drugi javni razpis 

prijavijo tudi vsi tisti, ki so bili odklonjeni v prvem razpisu.

Sklad bo še posebej podpiral naložbe iz programa celostnega razvoja podeželja in obnove vasi ter 

druge celovite programe na demografsko ogroženih območjih naše države.

“ Ker je predlog zakona o regionalnem razvoju še vedno v postopku, lahko v drugem javnem razpisu 

kandidirajo prosilci z območij, ki so bila opredeljena kot demografsko ogrožena območja že v prvem 

javnem razpisu,” je povedal direktor sklada Bojan Dejak.

8 - 08/97 PREPIH



Do Koroški

Dobrodelni koncert Rotory kluba

Ko je koroška bolnišnica lansko leto praznovala 
100 letnico obstoja, so jo svečano obeležili s 
slavnostnim koncertom, na katerem je sodelo
valo razen solistov iz Slovenije in tujine preko 
700 pevk in pevcev otroških in odraslih 
pevskih zborov s cele Koroške.

Ob dejstvu, da je bil koncert zelo dobro obiskan in tudi 

odmevi so bili še kako pozitivni, seje porodila ideja, da 

bi podoben koncert organizirali vsako leto ob “rojstnem 

dnevu bolnišnice”, njegov izkupiček pa bi namenili za 

potrebe bolnišnice.

To idejo so v Slovenj Gradcu takoj z odobravanjem 

sprejeli in letos 12. aprila je v Športni dvorani že bil 

dobrodelni koncert z mednarodno izvedbo. Sodelovalo 

je preko 700 koroških pevk in pevcev otroških in 

odraslih pevskih zborov, od Ribnice na Pohoiju, do Črne 

na Koroškem in Mislinje - da naštejemo le obrobne 

občine in kraje na Koroškem, ki so koncert skupno 

“otvorili” s Koroško ljusko pesmijo “Prav lepa je 

Koroška fara.”

Pridružili so se jim še solisti iz Slovenije (Kazimira 
Lužnik, Tatjana Špragar, Maja Pur, Darja Švajger, 
godalni kvartet Feguš in Oto Vrhovnik), Avstrije (Iris 
Mayer, Ilona Wultsch, Gerhard Schmaranz, Guido 
Michael Rath in Manfred Keller) in celo Japonske

(Kiyomi Kitazawa in Tomoko Iwata). Kot spremlje

valni orkester je sodeloval Big band Ota Vrhovnika.
Pester in zanimiv program je bil sestavljen iz koroških 

ljudskih pesmi, zabavnih skladb in tudi klasične glasbe. 

Tako so tudi koroški pevski zbori zapeli “Zbor ciganov” 

iz opere Trubadur, pa “Zbor hebrejskih sužnjev” iz 

opere Nabucco in še več za naše zbore nenavadnih in 

zanimivih skladb.

Da je bil izbor programa pravšen, je pokazalo 

navdušenje občinstva, ki je napolnilo slovenjgraško 

športno dvorano, mladi pevci pa so bili najbolj 

navdušeni nad nastopom Daije Švajger.

Organizator tokratnega dobrodelnega koncetra je bil 

Rotary Klub Slovenj Gradec, zbrani denar pa je 

namenjen nakupu prenosnega raspiratorja v Splošni 

bolnišnici Slovenj Gradec.

Kot seje pokazalo na lanskoletnem in letošnjem koncer

tu, je takšne vrste prireditev (zagotovo z največ sodelu

jočimi na Koroškem) dobrodošla tako s strani občinstva 

kakor s strani nastopajočih, saj njihovo število kaže, da 

jih tudi tovrstno sodelovanje zanima. Gotovo pa je tudi 

dokaz, da smo Korošci še kako bogati - kajti tudi če 

nimamo mnogo denaija, smo z njim pripravljeni poma

gati drugim.

Bogat pa ni tisti, ki ima, ampak tisti, kije tudi pripravljen 

dati. Zato se v Slovenj Gradcu že dogovarjajo za 

podoben koncertov prihodnjem letu.Q (DV)
Posnetki: Tomo Jeseničnik

Želite delo na svojem domu? Na kuverto napišite vaš naslov, 

priložite znamko in odpošljite na naslov:

JOŽICA KAVČIČ, Prekomorskih brigad 7,5220 Tolmin. 

Telefonskih klicev ne sprejemamo.

Ugodno prodam SOLARIJ nemškega proizvajalca KLITI.ER.

Tel.: 0602 21 555
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Po Koroški
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SKUPAJ 20 ODLIČIJ

Rogla je bila v začetku aprila prizorišče 7. zimske specialne olimpiade, katere 

odličen organizator je bil Center Golovec iz Celja, predsednik olimpijskega 

komiteja pa spec. ped. Marijan Lačen iz Črne na Koroškem.

Za tiste, ki to področje manj poznajo, je treba zapisati, da gre za športne igre za 

prizadeto mladino, ki živi v raznih varstveno delovnih centrih ali special

iziranih zavodih na območju Slovenije.

Tokrat seje na Rogli zbralo 150 tekmovalcev in tekmovalk iz osemindvajsetih 

slovenskih ustanov in ena skupina iz sosednje Hrvaške. V tej tekmujoči

druščini, v sedmih različnih športnih panogah, seveda deljeno za fante in dek

leta, za lažje in težje prizadete, so Korošci, iz Zavoda v Črni na Koroškem in 

oni iz VDC Muta, kar blesteli.

Skupaj smo videli naše varovance na zmagovalnih stopničkah natanko dva

jsetkrat, pobrali pa so sedem zlatih, sedem srebrnih in šest bronastih kolajn. 

Daleč pomembnejša od vseh odličij pa je sama udeležba. Treba je namreč ven

darle vedeti, da morajo pri tem vzgojitelji, ki so v večini primerov hkrati tudi 

trenerji, opraviti velik del pomoči in pripravljalnega dela. Varovance je treba 

varno pripeljati na tekmovališče, v mnogih primerih nositi tudi opremo, poskr

beti za varnost... Pa je na koncu tekmovanja in ob zaključku vse to vendarle 

bogato nagrajeno.

To je treba preprosto videti, doživeti tisto nepopisno navdušenje ob tekmovan

ju in ob zaključku, še posebej, če je vse kronano z zmago. Neverjetno, koliko 

je v teh ljudeh volje, veselja in zagnanosti, koliko hotenja in veselja, ko se 

veselijo prav vsakega, ki se zapelje četudi morda samo nekaj metrov, veselijo 

se zmage in uspeha slehernega med njimi! Ste kdaj pomislili, da jih dela ta raz

lika, veseliti se vsakega, morda velike?

Vse je velika zmaga tudi za vzgojitelje. Nedvomno se tu izkaže delo, morda 

deloma tudi možnosti, ki jih posamezni zavodi imajo, vsekakor pa brez 

požrtvovalnih vzgojiteljev - pedagogov tudi takšnih olimpiad, prisrčnih srečanj 

in lepih doživetij ne bi imeli. □

k. valil

Mi Korošci smo na snegu res doma Vsak je prismučal vsaj eno kolajno

j]®? (3a

TISTO PRVO SOBOTO 1*0 DESETEM APRILU JE BILO V DOMU 
STAREJŠIH OBČANOV V RADLJAH RES ENKRATNO, POSEBEJ 

SLOVESNO VZDUŠJE.

Kristina ŠLAGER je skupaj s svojimi najožjimi družinskimi člani, s sestro, 

hčerko in vsemi vnuki pra in prapravnuki in vnukinjami vsa razigrana slavila 

svoj 99. rojstni dan.

“Kaj vse drugo, najlepše darilo vidim, ko prihajajo, le zapišite, to je nekaj vred

no, da se zberemo, da se imamo med seboj radi, da pridejo k meni. Pa še to ne 

pozabite, da sem zelo vesela, ker nisem pozabljena niti pri občini, obiskal me 

je tudi župan Herman Tomažič, z darilom je prišel Milan Šarman, tajnik občine 

in še nekateri. Saj je človeku kar nerodno, ampak vsem sem hvaležna.”

Kristina je še dokaj vitalna, receptov za dolgo življenje ne daje, to mi je 

povedala že pred devetimi leti. Za njo pa je težko življenje. Služenje na kmeti

jah, ko je bilo treba poprijeti za vsako delo in ob vsakem času, trije otroci.

hčerki in fant, ki gaje tako tragično izgubila. Mož splavar, priden in šparljiv 

človek, z rajže na rajžo od dela do dela. Ko je za vedno ugasnilo splavarstvo je 

bil cestar, ki ni dolgo užival zasluženega penziona.

Pa je le bilo in je še lepo, ko so rasli vnuki. 'Ja, res ni lepšega, kot to, da pride

mo skupaj, se vidimo in radi se imamo, to je pravo darilo!' □ k. v.

"Toliko pridnih ljudi, fantov, deklet in svojcev je nastalo od mene " 
- Kristina je na sliki za prazničnim šopkom cvetja
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Po Koroški

Pred štirimi leti je bila Druga osnovna šola Slovenj Gradec izmed osemdesetih 

sodelujočih na natečaju Inštituta za varovanje zdravja izbrana v mednarodni 

projekt Zdrava šola. V Sloveniji je v ta projekt vključenih dvanajst OŠ, na 

Koroškem je to uspelo še OŠ Prežihovega Voranca iz Raven. Gre za proces 

vzgoje za telesno in duševno zdravje, kjer bi se izoblikovala otrokova oseb

nost, lastni jaz, da bi lahko kluboval pritiskom časa, ki ga živimo.

Mladi pogosto nimajo ciljev, v hitrem tempu življenja so prepuščeni samim 

sebi; ogromno časa presedijo pred televizijo, imajo vprašljiv način prehranje

vanja, med njimi pa se nezadržno širijo razne zasvojenosti.

Zato so na tej osnovni šoli ob svetovnem dnevu zdravja izpeljali projektni 

teden “Poskrbimo za svoje zdravje”. Okrog osemsto otrok, vključno s 

podružnično OŠ Pameče, je bilo vključenih v številne delavnice, kjer so mlajši 

otroci obdelali prehrano, s poudarkom na mleku in mlečnih izdelkih ter skrb za 

zdrave zobe, peti in šesti razredi so bili poleg prehrane (suho sadje, zdravilna 

zelišča in domača zdravila) usmerjani v rekreacijo in zdravo okolje, odhajanje 

v naravo, na izlete. Pri učencih sedmih in osmih razredov je bil dan poudarek 

čustvenemu ravnovesju, ker tu vidijo pedagogi povezanost z uživanjem 

cigaret, alkohola in drog.

Za izboljšanje čustvenega in duševnega zdravja so potekale delavnice na teme:

kaj je duševno in čustveno zdravje, učinkovito poslušanje in odzivanje, 

obvladovanje stresa ter sproščanje.

Po zaključku delavnic so bili učenci zaključnih razredov izredno zadovoljni. 

Pripovedovali so, da so našli v sebi doslej še neznane pozitivne lastnosti ter 

dobili boljšo SAMOPODOBO. Temu pa so kot dodatni prispevek osveščanju 

mladih in njihovih staršev pripravili tudi okroglo mizo o mamilih v družbi. 

Aktivnosti na šoli so bile nekaj dni naravnane k razmišljanju o zdravem živ

ljenju, otroci so o tem pisali sestavke in nekatere tudi objavili v šolskem glasilu 

Sonček. V avli šole so si učenci in obiskovalci lahko ogledovali izdelke 

delavnic v obliki plakatov, poizkusili zdravo prehrano, ki so jo sponzorirali 

nekateri domači proizvajalci in se zabavali ob kvizu znanja o zdravem načinu 

življenja. Ob koncu šolskega leta bo še Sončkov dan s sprostitvenimi dejavnos

tmi v naravi. Sodelovali bodo tudi v državni prireditvi Veter v laseh, ki bo 24. 

maja in ima moto “s športom proti drogi”. □ Samo Šavc

RADELAH MERINBERCH RADIJE

Vsem občankam in občanom 
Radelj ob Dravi in vsem prebi
valcem Koroške čestitam ob 
pomladnih praznikih, dnevu 
upora proti okupatorju in med
narodnemu prazniku dela!

v

Zupan občine 
Radlje ob Dravi 

Herman Tomažič

NATALIJA POTOČNIK,
dijakinja, Dovže: “ Sem dija

kinja četrtega letnika 

Zdravstvene šole v Slovenj 

Gradcu. Čeprav bom šolo 

kmalu zapustila, si izredno 

želim, da bi jo dozidali in 

razširili, kajti dosedaj smo 

imeli dvoizmenski pouk, kar 

nas zelo utruja. Naj imajo 

boljše pogoje za učenje bodoči 

dijaki, če tega nismo bili 

deležni mi.”

F. J.

VEDEŽEVANJE-TAROT 
090 4489 @ 090 4490

POGOVORI V STISKI - SVETOVANJE 
NUMEROLOGIJA SANJE

1 min - 156 SIT NON - STOP Mcrkant com. d.o.o.
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Po Koroški

Vuzenico - Muta:
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Radioklub Muta - Vuzenica je eno od redkih društev, ki že več kot tri 
desetletja strokovno, organizacijsko in tudi drugače deluje skupaj, na 
obeh straneh Drave si člani prizadevajo za čimboljšo tehnično in 
strokovno opremljenost.

Operativno in vzgojno je bilo tudi minulo leto uspešno, saj so takorekoč tik pred let

nim zborom zaključili šolanje novih operateijev. V vodstvu ni prišlo do večjih spre

memb, le novi predsednik je postal Gusti Krautberger, poznan kot izkušen 

radiotelegrafist in vztrajen organizator.

Čeprav so v društvu vedno imeli ljudi, ki so znali in hoteli obdržati dejavnost, pa so 

jih krajevne prilike in velikokrat tudi nerazumevanja potiskale iz skrajnosti v skra

jnost. Je še kakšno društvo, ki so mu tolikokrat odvzemali prostore? In to dobesedno 

enako, tako v Vuzenici kakor na Muti, ko so bile vedno druge potrebe večje, pomem

bnejše, ko so imeli vedno najbolj “zatrdno” zagotovilo trenutnih “voditeljev”, do 

dobijo nove, vedno “boljše” prostore...

v___________________________________________________________________________________________________________________________________

Jo ^30

Le malokdo ve, da si je hmelj utiral pot v Dravsko dolino in dalje na Koroško 

že pred prvo svetovno vojno. V Radljah so še ostanki ene od davnih sušilnic, 

na Muti, bila je v samem centru, skupaj s sušilnico sadja, sojo porušili.

Po drugi vojni in za tem dobrih 40 let so naši hmeljarji vlagali ogromne 

napore v obnove hmeljišč, sušilnic, v tehnologijo in skupaj s Savinjčani z 

visoko kvaliteto prodirali na silno zahtevne svetovne trge. Bili so uspešni. 

Samo na radeljskem območju je bilo nad sto hektarjev hmeljišč s priznanimi 

starimi in novimi sortami. Vse to so dosegali s trdim, ne dobro plačanim 

delom, pa je vendarle bil kruh in za marsikoga lep priboljšek ob obiranju in 

drugih delih. Danes je hmeljišč vse manj. □ k. valil

Dela ni - delajo pa nam sezone!

Pa so bili radioamaterji na kraju bosi, z opremo pri posameznih članih, pa v svoji 

trmasti vztrajnosti kljub vsemu učinkoviti. Posebej velja podčrtati čas vojne in še 

nekaj povojnih let, ko so takorekoč nepretrgoma skrbeli za stike z razseljenimi 

družinami, znanci, mnogo je bilo vzpostavljenih radijskih zvez, skoraj eno leto so bile 

to edine zveze z bosansko hercegovskim območjem. To znajo ceniti tisti, ki so bili in 

so jim še prav radioamateiji edini stik z domačimi.

Župan občine Vuzenica jim je zagotovil prostore v obnovljenem Sokolskem domu, 

na podobno obljubo že osem let čakajo radioamateiji Mute.

Vsem radioamaterjem lep 73 iz DAV - DAM. □ k. valil

3® MS ®<3(!)i7Sa
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Od sredine aprila so meje s sosednjo Avstrijo še bolj odprte, saj preko mejnih pre

hodov Reht nad Mežico, Libeliče, Duh na Ostrem vrhu in Pavličevo sedlo v 

Kamniško-Savinjskih Alpah lahko potujejo tudi državljani tistih držav, ki so članice 

Evropske unije in evropskega gospodarskega prostora. Doslej so imeli ti mejni pre

hodi status meddržavnih mejnih prehodov, torej so bili odprti le za državljane 

Slovenije in Avstrije. Zdaj pa seje krog upravičencev razširil na okoli 20 evropskih 

držav.

Razširjeni status obeh slovensko-avstrijskih mejnih prehodov na Koroškem je zelo 

pomemben, saj sta nekakšna alternativa mednarodnima mejnima prehodoma 

Holmec in Vič pri Dravogradu. Holmec pa je tudi eden od treh mejnih prehodov na 

slovensko-avstrijsko meji, koder poteka večina tovornega prometa in v času večje 

gneče lahko oba meddržavna prehoda, ki ležita le nekaj kilometrov od mednarodnih 

mejnih prehodov, prevzemata del prometa.

Od razširitve kroga upravičencev za prestop meje pa si veliko obetata tudi oba kraja, 

Libeliče in Mežica, ki bi lahko na ta način segla korak dalje v turističnem razvoju in 

storitvenih dejavnostih.Q (mp)
_
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Sredi aprila so tudi na mejnem prehuda Libeliče namestili tablo, ki opozar
ja, da je ta mejni prehod poslej prehoden za državljane evropske unije in 

držav evropskega gospodarskega prostora.
Posnetek: Franc Jural

12-08/97 prepih



Po Koroški

Čeprav so tile muzikanti še 
sorazmerno mladi, pa je njihov 
ansambel 'GROBELNIK' znan že 
precej daleč naokoli. Pred leti so 
se čisto po naključju srečali in 
nastal jke tale zanimiv trio.

Rajko Grobelnik igra harmoniko in 

je hkrati tudi vodja ansambla, njegov 

mlajši brat Milan igra klarinet, bas

pa Uroš Iršič iz Plešivca nad 

Velenjem. Vsi trije so prave kmečke 

korenine in zato tudi ni nič čudnega, 

da ima tudi večina njihovih skladb 

podeželski melos.

Srečamo jih lahko na raznih priredit

vah, pa na ohcetih in raznih obletnic

ah. Ljudje jih vedno znova vabijo 

medse, vzeli so jih za svoje. Mladi
muzikantje razmišljajo o svoji prvi ga veselja do glasbe in vztrajnosti še 

kaseti, ki jim jo ravno zaradi njihove- kako privoščimo.O JaS

V okviru praznovanja dneva zdravja 

so v pameški šoli predstavili projekt 

DAN ZDRAVJA. Po lepo priprav

ljenem kulturnem programu, ki so ga 

podali učenci osnovne šole Pameče, 

je sledil pomemben dogodek za šolo 

in celoten kraj; otvoritev nove 
knjižnice v prenovljenih prostorih 

šole.

To pomeni, da bralcem knjižnice 

Pameče ni dostopno le knjižno 

gradivo, ki je na policah te knjižnice 

(trenutno 3000 enot), ampak gradivo 

celotne baze, ki zajema več kot mili

jon naslovov. Posebno mladim bral

cem moramo privzgojiti navade, da 

bodo radi brez odpora segali po knji

gi in jo uporabili za širitev svojega 

znanja in plemenitenja duha. 

Knjižničarji imajo precej težko nalo

go, ko se “borijo” z drugimi posre

dovalci zabave (kino, TV, računalni

ki), saj so ti novi mediji za mlade 

zelo privlačni, ker praviloma zahte

vajo manj miselnega napora. 

Otvoritev knjižnice v šoli Pameče je 

zato velika pridobitev.O S.H.
Posnetek: Franc Jurač

VEDEŽEVANJE - TARDI ^

090 41 - 02
.1 min. = 156 SIT . • NON - STOP

Predstavljamo Vam:

GOSTILNA
MURKO

Dolga a lepa je zgodba o gostilni 

Murko pred mestom Slovenj 

Gradec. Slovi že preko 100 let. 

Obdržala je svoj ponos, gostoljub

nost, in ljudje od daleč in bližu poz

najo gospodarja Hinka Murka.

dvoje tenis igrišč, odprti sta od 9. do 

22. ure.

Torej - gost je pri nas KRALJ! 

Sleherni, ki odhaja iz naše gostilne, 

mora tudi s seboj odnesti spomin na 

gostoljubnost.”

Kaj vse se pri njih dobi: dobro znani

Hčerka Cvetka, ki bo nekoč postala 

lastnica te prijazne in gostoljubne 

gostilne, je povedala: “Pri nas 

imamo največ raznih svečanosti, kot 

so poroke, slavnosti, od obhajil, 

birme, tudi sedmine in še kaj. Ni pa 

pri nas veselic - e ob priložnostnih 

dneh. Imamo letni vrt, v katerem se 

sprostiš, umiriš, je balzam za 

duševno umirjenost. Imamo tudi

so že od nekdaj odojki, ki jih 

pripravijo tako, da je gost vedno 

zadovoljen. Zadnje čase slovi 

mežerle, to je priznana koroška jed, 

pa golaž, pasulj...

Skratka, pri Murkotu ni stvari, s 

katero gost ne bi bil počaščen. Kadar 

vas pot vodi v Slovenj Gradec, le 

ustavite se ter okrepčajte se!O

V. Levovnik
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Pri vas doma

®® ©gB&kS ®® (§(o)§[p(ó)®Qrad)@
Pred kratkim je na Rebernikovi kmetiji na Mavrskem vrhu praznovala osemdesetletnico Rebernikova mama 

Helena Strigi. Nihče ji ne bi prisodil, da nosi že osem križev in da je še danes čila in zdrava.

Prav ob njeni osemdesetletnici smo ji 

namenili naš obisk. Z veseljem nas je 

sprejela in veliko nam je vedela povedati. 

Kdo je ne bi poslušal, ko pa je njena 

pripoved tako lepa in zanimiva!

“Osmega aprila leta 1917 sem se rodila v 

Žerjavskem grabnu pri Kovizlnu. Le 

nekaj tednov sem bila stara, pa so me že 

odnesli k Krpuhu pod Uršljo goro, kjer 

sem ostala do petnajstega leta starosti, 

potem pa sem šla služit k kmetu Jelenu. 

Kot dekla sem trpela, delala in garala. 

Nikoli nisem poznala poštenega 

zaslužka, delati sem morala od zore do 

mraka. Ni mi bilo dobro, vseeno pa sem 

kot dekla vzdržala preko enajst let,” nam 

je jela pripovedovati Rebernikova mama. 

Po enajstih letih služenja seje za nekaj let 

vrnila nazaj k očetu in materi. Prišla je 

druga svetovna vojna, že leta 1941 seje 

povezala z aktivisti NOB kot obveščeval- 

ka in kurirka, zalagala je partizane z 

hrano in sanitetnim materialom. Tudi teh 

vojnih let in grozot se Helena še danes 

živo spominja, še danes je ponosna na

težko prehojeno pot druge svetovne 

vojne.

“Takrat mi ni bilo ničesar težko narediti. 

Bila sem mlada in človek nikoli ne 

omaga. Leta 1944 sem spoznala svojega 

življenskega sopomika Jožeta iz svetega 

Floijana pri Šoštanju. Čeprav je divjala 

vojna, sva se že tisto leto poročila. Kljub 

težkim razmeram sva si ustvarila toplo 

zakonsko ognjišče, v katerem sem rodila

štiri hčerke. Težko je bilo za preživetje in 

otroke sem z veliko težavo vzgajala. Ni 

bilo kruha ne oblek. Možje dobra tri leta 

hodil na “šiht” v Žerjav kjer je vozil s 

konji.

Po letu 1946 pa se nama je nasmehnila 

sreča in prišla sva na Rebemikovo kmeti

jo, kjer živiva še danes. Tu je mož začel 

kot samouk izdelovati sode, kakih 1.100 

jih je doslej izdelal. Od tega smo se

preživljali, dodatno smo pridelali na 

kmetiji, da nismo čutili pomanjkanja. 

Veste, sodi so v tistih časih šli zelo dobro 

v promet in dobro se spominjam, da smo 

imeli kupce celo iz Banata. Za tja je izde

lal tudi največji sod, preko tisoč litrov je 

držal,” se spominja Rebernikova mama. 

Takih in podobnih spominov nam je 

povedala še več. Lepi in zanimivi so. 

Rada jih pripoveduje svojim vnukom in 

pravnukom ob dolgih zimskih večerih, 

ko pridejo k njej na obisk.

Taka sta danes Rebernikova mama 

Helena in oče Jože. Jesen življenja v 

zadovoljstvu preživljata z vnukom 

Bojanom in njegovo izvoljenko Meri. 

Vnuka Bojana je pestovala vse od 

otroških let in danes bi ji bilo težko, da bi 

odšel z doma. Njega je izbrala za svojega 

naslednika Rebernikove kmetije, na 

kateri je mama Helena pustila velik del 

svojega svojega težkega in trdega živl

jenja. To pa je tudi njena naj večja dota, ki 

jo bo dala vnuku Bojanu.Q

F. Jurač

dentai (g) lek

PROIZVAJAMO 
IN PRODAJAMO 
aparate in materiale 
za zobozdravstvo s 
področij:

/PREVENTIVE /PROTETIKE 
/KONSERVATIVE /ORTODONIJE

lek d.d. IflafeDJ*
tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov d.d. 

1117 Ljubljana, Verovškova 57, p.p. 81 
® 061 168 21 161 

telex: 39 403 
telegram: Lek Ljubljana 

fax: 061 168 35 17

VSEM OBČANOM MEŽKE.
MEŽIŠKE DOLINE IN 

KOROŠKE ČESTITAM OB 
PRAZNIKU DELA IN JIM 

ŽELIM VELIKO DELOVNIM 
USPEHOV !

Župan občine Mežica 
Janez Praper
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Tudi Korošci, bolj prav - koroške kmetije so bile dobro prepoznavne na 

letošnji osmi razstavi “Dobrote slovenskih kmetij” na Ptuju. Od Mislinje, 

Strojne, pa tja do zadnjega kotička, do Mlak in Kaple, so prinesle gospodinje 

svoje dobrote, in dobile so lepo število priznanj.

Še vedno smo najbolj prepoznavni po naših velikih, težkih in dišečih hlebih 

rženega kruha, med množico 706 vzorcev so želi žlahtna priznanja. □

k.vaiti

Takšne pečejo naše gospodinje

srnama - 

\pm mm
Na II. osnovni šoli Slovenj Gradec in Osnovni šoli Šmartno pri Slovenj 

Gradcu so začeli akcijo - okroglo mizo z naslovom “MAMILA - TUDI PRI 

NAS”. Policijska ostaja Slovenj Gradec ima namen osveščati predvsem 

osmošolce in njihove starše, da mladi ne bi nekritično posegali po raznih 

zdravju škodljivih substancah. Droga se namreč pojavlja že med otroki v 

osnovnih šolah, najbolj kritične pa so populacije osmošolcev in prvih letnikov 

srednjih šol, ko menjajo okolje in imajo zato nove možnosti priti do raznih 

mamil in poživil.

Na okroglih mizah so sodelovali strokovnjaki raznih služb, ki se ukvarjajo s 

problematiko zlorab drog: socialni pedagog iz Centra za socialno delo Slovenj 

Gradec, klinični psiholog in otroški zdravnik iz Splošne bolnišnice Slovenj 

Gradec, kriminalist UNZ Slovenj Gradec, prostovoljka društva za pomoč 

zasvojencem z drogo “Zarja” in slovenjgraški policisti.Q

AJDA PRISIAN
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Po dveletnem dogovarjanju sta pred nekaj dnevi v Slovenj Gradcu župan slovenj

graške mestne občine Janez Komljanec in pomočnik generalnega direktorja za 

marketing pri TV Slovenija Iztok Lipovšek podpisala dogovor o sofinanciranju 

gradnje regionalnega radijskega in televizijskega centra v tem-mestu.

Nahajal se bo v kletnih prostorih stavbe Upravne enote Slovenj Gradec, skupna 

površina z montažno sobo in sobo za novinarje pa bo 130 kvadratnih metrov. 

Slovejgraška mestna občina je prevzela nase velik del finančnega bremena tega cen

tra, saj bo zagotovila funkcionalno opremljene prostore ter tretjino sredstev za 

300.000 DEM vredno tehnično opremo.

Na sestanku z vodstvom RTV (kljub napovedim ni bilo generalnega direktorja 

Janeza Čadeža in odgovornega urednika Janeza Lombergarja) so bili prisotni tudi 

nekateri gospodarstveniki, ki naj bi po svojih močeh in interesih pomagali, da bi se 

ta investicija tudi finančno zaključila.

Ob pripombi, da Koroška ni ravno pogosto prisotna v programu nacionalne televiz

ije, je pomočnik odgovornega urednika Marko Prpič dejal, daje bilo lansko leto iz 

naše regije 66 prispevkov in 113 poročil v dnevnike, kar je za nekatere malo, za 

druge pa kar dovolj - odvisno, kakšne interese kdo zastopa.

Novi center naj bi bil sodobno opremljen in tako omogočal neposredni vstop 

Koroške regije v osrednjo slovensko TV hišo, kjer se sedaj bolj malo pojavlja, 

velikega pomena pa bo tudi za Koroške Slovence v zamejstvu. Delati naj bi pričel 

letos oktobra, ob mednarodnem devu OZN, ki ga v Slovenj Gradcu vsako leto 

svečano obeležijo.

Korošci seveda upajo, da bo res tako in da se bo slišal tudi njihov glas do prestolnice 

in ne le obratno. Glede na velik vložek, predvsem slovejgraške občine, so takšna 

pričakovanja povsem samoumevna in upravičena.

Vsi si želimo, da bi bilo potem res tako, kot je na sestanku dejal novinar TVS Lojze 
Kos, da bodo v Ljubljani izvedeli, da imamo na Koroškem še kaj drugega kot le 

železarno na Ravnah.

Počakajmo, pa bomo videli, kaj in kako bo. □ (DV)
s_____________________________________________________ ________________________ ■"

Tudi v Mežiški dolini so se odločili usposobiti nekaj turističnih vodnikov za 

vodenje po dolini. V ta namen je podjetje A.L.P. PECA v Črni na Koroškem 

organiziralo seminar, ki ga izvaja izobraževalna agencija PALLDIO iz 

Ljubljane.

Seminar za usposabljanje turističnih vodnikov po Mežiški dolini zajema 25 ur 

strokovnih znanj (tehnike vodenja, kodeks, retorika, psihologija) ter približno 

20 ur vsebinskih poglavij iz umetnosti, zgodovine in geografije Mežiške 

doline. Obiskuje ga 14 udeležencev različnih starosti in poklicev.

Na seminarju se bodo slušatelji tudi praktično seznanili z veščino vodenja in 

spoznali najzanimivejše in manj znane turistične atrakcije domače regije.Q

A.P.
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Koroške note

SLOVENSKI KAVBOJ JE

Milan Pečovnik - Pidži
zagotovo spada med 

najbolj znane Korošce. 

Le kdo, od Prekmurja 

do Primorske, ne pozna 

“prvega slovenskega 

kavboja”, kot so ga 

poimenovali veliki 

mediji? Njegov melos, 

v katerega je vsekakor 

vnesel tudi nekaj 

koroškega, je prepoz

naven, njegova besedila 

(spomnimo se: “...v 

mojo vas nikoli ni 

pripeljal vlak...”) pa 

nosijo v sebi tudi duh 

izpod Pece in Raduhe. 

Pidži je Korošec, ki živi 

v Mariboru in poje po 

vsej Sloveniji.

POGORELČNIK

Mariborska 12, Radlje ob dravi, tel/fax: 0602 71 161

Poleg že znane 
ponudbe hrane ti 
restavraciji 
Pogorelčnik vam 
tokrat posebej pred
stavljamo ponudbo 
izvrstnih rezin in 
tort, ki jih priprav
ljajo tudi po naročilu za svečane priložnosti in rojstne 
dneve. Izbirate lahko med številnimi okusi in oblikami tort 
(srček, pikapolonica, lev, knjiga...)

* MALICE * KOSILA * VEČERJE * A LA CARTE *
* SAMOPOSTREŽNI SOLATNI BIFE * PIZZE * TORTE *

afe»-—

Poje že veliko let, po sedmih letih 

“ta pravega” glasbenega ustvarjanja, 

ko je izdal štiri kasete in dva cedeja, 

pa JE letos izdal še svojo prvo 

videokaseto. Kaseta, ki je izšla pri 

Založbi kaset in plošč RTV 

Slovenija, predstavlja pravi bum na 

naši glasbeni sceni in pomeni nadal

jevanje njegove uspešne kariere.

RAI) TE IMAM, COUNTRY je
njen naslov, na njej pa je dvanajst 

videospotov z njegovimi dosedanji

mi največjimi uspešnicami: Zvedel 

sem nekaj novega. Rad te imam, V 

mojo vas nikoli ni pripeljal vlak, 

Moj očka ima konjička dva. Najino 

slovo, Jcssy James, Mariborski Štef, 

Moje dekle je še mlado, Ropar 

Willy, Bosa pojdiva, dekle, obsorej. 

Moj črni konj in Adijo, pa zdrava 

ostani. Velik del kaestc so posneli v 

dolini Tople pod rojstno Pece, 

kamor se Milan vedno rad vrača.

Veliko nastopa po vsej Sloveniji, 

največ s skupino, ki jo poleg njega 

sestavljajo Marjan Šeško 
(električna kitara), Branko Šeško 
(baskitara), Janko Zorko (bobni) in 

Vojko Oplotnik (violina). Svoje 

nastope ponujajo kot country 

večere, ljudje vnaprej vejo, kaj naj 

pričakujejo. Lani so nastopili tudi na 

nekaj večjih koncertih, zelo dobro 

sta sc prodajali kaseta Slovenske 

narodne country - prodanih blizu 

9000 izvodov (srebrna, z možnostjo 

za zlato) in zgoščenka Najino slovo

- doslej prodanih 1300 izvodov.

Pidži nam je zaupal, da prav zdaj 

pripravlja nekaj novih, povsem 

avtorskih pesmi, ki jih bo posnel v 

Zagrebu z legendarno skupino 

Plava trava zaborava in s produ

centom Ristom Ibričem. Ta zased

ba zagotavlja vrhunsko kakovost 

izvedbe in izdelave nove kasete, ki 

bo letos prišla na slovenski trg.

OSEBNA IZKAZNICA

Rojen: 11.2.1958 

Višina: 176 cm 

Teža: 80 kg 

Barva las: svetlo rjava 

Barva oči: rjavo-zelena 

Znak: Vodnar 

Stan: “na koruzi”

Otroci: hči

Najljubša barva: zelena 

Najljubša igralka: Demi Moore 

Najljubši igralec: Kevin Kostncr 

Avto: Ford 

Parfum: Joint

Hobi: najboljši smučar med pevci, 

najboljši pevec med smučarji, 

nogomet, tenis...

Pidži sodeluje tudi z nekaterimi 

drugimi koroškimi glasbeniki, 

največ z Gorazdom Čepinom iz 

skupine Aftcr Eight. Brado, za 

katero sam pravi, da je ženskam 

všeč, si dosledno striže v Mežici. Že 

zaradi tega se pogosto vrača na 

rodno Koroško...□ -vik
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Včasih berem hit, včasih pa počas
Pridružite se bralcem in naročnikom Večera. Vsako jutro vam bomo postregli 
s svežim časopisom, 30 dni po plačilu prve mesečne naročnine pa še z avto
matom za kavo.

Darilo bodo dobili vsi novi naročniki in dozdajšnji naročniki, ki bodo med stalne bralce Večera 
pridobili novega naročnika. Pri tem se mora novi naročnik obvezati, da on oziroma člani njego
vega gospodinjstva zadnjih 6 mesecev niso bili naročeni na Večer, da pa bo naročnik vsaj pri
hodnjega pol leta. To velja tudi za dozdajšnje naročnike, ki pridobijo nove.

naročilnica
Ime in priimek

Naslov

Podpis

Za najmanj 6 mesecev naročam 

Kraj in datum

Pošljite na naslov: ČZP VEČER - PRODAJA EDICIJ, 2504 MARIBOR
9

Pošta

Upokojenec □ Študent □

Večer □ Večer + 7D □ VEC E R
časnik s težo



Družabna kroràb
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Kaj pa Kurdi, Šrilančani, 
Bosanci itd.?

Libeliče in Reht sta resda odprta za državljane domala dvajsetih evropskih držav, 

še vedno pa nista odprta za Sbiancane, državljane Bosne in Hercegovine, Kitajce 

in druge. Torej za tiste, ki morajo tudi zaradi tega, ker jim mejne prehode tako nes

ramno zapirajo, v tuji svet preko zelene meje.

gUPAffl ZAPLESAL M A§F/s\L1JU
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Pred dnevi so občani Starega trga ob meji Sele - Vrhe predali svojemu 
namenu asfaltirano cesto v naselju in s tem povezali trinajst gospodinjstev. 
Otvoritve ceste, katere investicijska vrednost je veljala okoli pet milijonov 
tolarjev (polovico so zbrali krajani, drugo polovico pa je prispevala Mestna 
občina Slovenj Gradec), so bili tako veseli, da so na asfaltu kar zaplesali. Z 
domačinko je zaplesal tudi sam gospod župan in tako preskusil trdoto asfalti). 
“Kar mi naredimo, drži !” je kategorično in zadovoljno ugotovil Janez 
Komljanec.

MATEJA PARADIŽ
Leto rojstva: 

j Astrološko znamenje: 

Višina:

j Kraj bivanja:

Hobiji:

I Idealen moški:

: Naj slovenska manekenka: 

i Najljubša hrana:

I Najljubša pijača:

Kje bi

; najraje živela:

1981
Oven
170 cm
Dravograd
manekenstvo,
žuriranje

Johny Deep 
Martina Kajfež 
špageti 
sadni koktajl

Avstralija

4

K»®» mm

PRIJAVNICA
Prijavljam se na natečaj »KOROŠKI OBRAZ LETA 1997«. 
ki ga organizira koroški časopis PREPIH.

Ime

Priimek 

Naslov 

Telefon 

Datum rojstva 

Podpis

K prijavnici obvezno priložite svojo barvno fotografijo (ne starejšo od 

dveh let) in jo pošljite na naslov: Uredništvo Prepiha, Prežihova 24, 

2390 Ravne na Koroškem.

iininwwwnnn»>if

Po prvoapriski vesti na Koroškem radiu, da odhaja zasebni galerist 
Niko R. Kolar v London na dodatno galerijsko usposabljanje, 
smo iz zaupnih virov izvedeli, da gospod Kolar niti slučajno ne bi 
odšel iz ljubega mu Slovenj Gradca. Vsaj v tem času ne, ko še 
zmaguje in premaguje soigralce v tenisu, in vsaj še tako dolgo ne, 
dokler mu kolega Praprotnik ne bo kos...

m VSAKO PIVO CESKO PIVO
V slovenjgraški Galeriji likovnih umetnosti je ob otvoritvi razstave 
del iz prijateljskega mesta Češki Krumlov bila tudi pokušina čeških 
piv. Med gosti je bil tudi mag.pharm. Gornik s soprogo. Bližajoč se 
mizi s kozarci piva je šaljivo povprašal soprogo, če ima doma 
kakšen zaboj češkega piva. Ne da bi počakal na odgovor, je 
opravičujoče nadaljeval: “No, potem ga bova pač tu popila...”

18-08/97 PREPIH



in prepihane čveke

felli m,

**********

**********

Le malo ljudi obvlada bioenergijo, 
še manj bioalergijo.

**********

Zanimivi so delavci: zadovoljni so 
z zaprtimi cestami, da so krivci za 
položaj slovenskega delavca na 
svobodi, pa jih ne moti.

' JI * V

Rojen sem triinštiridesetega in sem star štiriinpetdeset Veliko rajši 
bi bil rojen štiriinpetdesetega in bil star triinštirideset

Tretjina človeka
V mestni občini Slovenj Gradec bodo dobili tudi urad za šport, saj 

nekateri nikakor ne soglašajo, da zdaj za šport dela le tretjina profesio

nalno zaposlenega človeka.

Žal ne vemo, katera tretjina človeka je to: noge, trup ali celo glava?

Ne vem, zakaj se čudimo, da v Ljubljani ne poznajo Koroške. Po 
tolikih letih ljubljanskega slovenstva bi pa Korošci vendar morali 
poznati Ljubljano.

Pri nas manjka politične volje za boj proti korupciji. Imamo pa 
zato več politične korupcije.

Črjanske cajtnge “vozijo” same babnice, slovensko politiko sami 
dedi. Sodbo o njihovi uspešnosti prepuščam vam.

Najprej mi zdravnica priporoča, naj čimveč tečem, ko začnem 
tekati za kiklami, pa mi žena naredi kraval.

Župan občine Muta Ivan Draušbaher se jezi, ker v samem centru na 
Muti ni enega samega primernega gostinskega lokala. Na Muto bi bil 
pripravljen priti celo šempeterski Štorman, če bi se dalo dogovoriti za 
kakšno primerno lokacijo. Vendar držijo nekatere niti krepko v rokah 
gostinska (družbena) podjetja, ki jih je zdavnaj povozil čas.
Svetla izjema je kajpak Bobovnikovo gostišče, ki pa je že na Goritni.

Mežičani so svoj občinski praznik praznovali brez govornikov. 
Očitno nekdanji govorniki niso več priljubljeni, sedanjim pa ni 
priljubljen praznik, posvečen partizanstvu.

**********

Ne preverjajte novih očal s tem, da preberete račun zanje. Velike
številke se da brati tudi brez očal.

**********

Na okrogli mizi z naslovom Mladi in odgovorni za zdravje na 
Prevaljah je bilo povedano, da telesni napor človeku omogoči, da je 
tudi duhovno močan. Le kako je 
mogoče, da so delavci ob takšnih ^
resnicah duhovno čisto na tleh. ’/yT*

Korošci se počasi učimo
Ko se na Koroškem šele učimo, kako protestirati s cestnimi zapora
mi, kar se je zgodilo nedavno na Prevaljah, imajo Prekmurci za ces
tne zapore imenovane kar odbore. Skoraj ne mine teden, da ne bi v 
Pomurju imeli kakšno cestno zaporo.
Za razliko od Korošcev Pomurci ceste zapirajo zaradi prometnih 
zagat, Korošci pa zaradi socialnih težav

«
Ir Li
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Za nov bencinski servis na Prevaljah - meke koroškega 
bencinskega turizma - se že nekaj časa govori, da ga bodo temelji
to obnovili oziroma postavili novega.
Zadnji rok, ko naj bi se začela dela, je bil prvi. Žal ne vemo, prvi v 
katerem mesecu, predvsem pa nam ni jasno, katerega leta.

ftMWWiWBi'Hi'Wmi'lHHHlwn'fcMiiMaiaaTuiiiHirrawaagtTn nm TTinTT.-mninmn mimnniTii

£T r NAGRADNA IGRA: JI
POIŠČITE D 

SE V PREPIHU -,
V veseli družbi je naš fotograf nekje na Koroškem napravil tale pos- iflj
netek. Če se bo bralec prepoznal na sliki in prišel v uredništvu povedat, IR 
kje je posnetek nastal, bo v Zlatarstvu Stanka Planinšča v slovenjegraški ‘19 
Katici dobil za nagrado zlat uhan. ‘m
V zlatarni v Katici lahko ob bogati ponudbi prav v tem času kupite _ 
raznovrstne poročne prstane.

• H
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OPEL-0- AVTOHIŠAJAKOPEC

MS« ID 15.710 DII

Dobava takoj !

Pooblaščen servis ■ prodaja vozil
Velenje, Kosovelova 16, telAax:063855975,864360 
Celje, Mariborska 93 (pri Intersparu), tel.: 063411909

cil0 S \Mi

mmm dem
§I1SWD® = KdUPMjTO = yl/Sffi§WÌs 13IMÌMQ ®[11LD 0

mmmu ©PBiia, wsiMBiiMa /adaBUGaDia mvmn
Odd IMBIUMHnK] WML

Ime zaupanja ■ AVTOHIŠA JAKOPEC VELENJE

VOZUA Z MOTORJEM 1.3MPI 
in VWMOTORJEM 7.6, 7.9 D

KREDIT OD D+2% DAUE,

LEASING,
PRODAJA ORIGINALNIH

REZERVNIH DELOV,
PRODAJA

RABUENIH VOZIL

VOLKSWAGEN GROUP

Pooblaščen serviser 
in prodajalec vozil
pst PRAPROTNIK
Šaleška 15,3320 Velenje 
Tel. & fax: 063 861 570 
Servis: 063 853 928
DELOVNI ČAS

«wTdw
ELOVNI C A S : I.SMPl/ '
ponedeljek - petek SLllJ
od8. doló. ure | .uu 1 u. uie

P s c PRAPROTNIK d.o.o.

KOSIL
MONTAŽNI ELEMENTI 

ZA SILOS

KOSIL SILOS, po sistemu Traunstein odlikuje:

» OPTIMALNA PRILAGOJENOST SODOBNI 
TEHNOLOGIJI SILIRANJA 

» VISOKA KAKOVOST SILAŽE 
» ENOSTAVNO IN VARNO 

POLNJENJE IN ODJEM 
<* NIZKI STROŠKI GRADNJE 
» EKOLOŠKO NESPOREN

Se priporočamo!

> SGP KOGRAD 
jZGS. DRAVOGRADirilGEM

Selovec 83, 2373 Šentjanž 
Tel.: 0602 85 640, 85 642 
Telefax: 0602 85 3187
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TRGOVSKO 
PODJETJE ŽILA 

SLOVENJ GRADEC

___________________ _ Šolska ulica 2
Tel, 0602 41 127

SLOVENJ GRADEC Fax: 43 756

Poslovalnica OBRTSERVIS Slovenj Gradec
Akcijska prodaja programa JUB:

JUPOL 25/1 2.695,00
15/1 1.990,00

3/1 499,00
JUBOLIN KIT 8/1 890,00
EMULZIJA 5/1 1.950,00

V zalogi celoten program bellona in beltopa ter 
ostalih premazov.

KONKURENČNE CENE.
I ŽILA DANES - ZA VAŠ BOLJŠI JUTRI
«

(H) i-i\ L!nm;t

AVTOSERVIS « AVTOMEHANIKA
FTCFD • avtokleparstvo
T Ilj£/lV • AVT0LIČARSTV0
2000 MARIBOR, CESTA XIV. DIVIZIJE 86, TEL.+ FAX 062/510-625

Us) AVTOfIŠfP
d.o.o.

PRODAJA NOVIH IN RABLJENIH VOZIL
Hvunam

HI HONDA.

IVKO DESIGN

PRODAJA REZERVNIH DELOV

2000 MARIBOR, CESTA XIV. DIVIZIJE 86 
TEL.+FAX 062/510-625,513-808

PC ATES AKUSTIKA, BELA TEHNIKA, ELEKTRO, PAPIRNICA
Trg svobode 8
2390 Ravne na Koroškem ^ • I ^ ^ ^ ^ _
tei/fax (0602)23-251 ŽIKCIJSKB CBflB Z Si
BTV DAEWOO 51 48.200.- EIO SESALEC 1300 25.500.-
GS PHILIPS 332 51.550.- PS GORENJE 904X 52.500.-
POSODA lOdel. 17.100.- TRODELNI EKONOM 16.990.-

PLAČILO NA 12 ČEKOV, 6 OBROKOV S POGODBO,NAJUGODNEJŠE GOTOVINSKE CENE, 
ZA PRAVNE OSEBE MOŽNE TUDI VERIŽNE KOMPENZACIJE

O LJ C A
«compu ters

osebiračuna,n% duca

DO 8 ČEKOV

PC AMD P908 850 14"
PC AMD P133 16 1.27 16b 8X 14" 
PC INTEL P133 16 1.7 16b 8X 14" 
EPSON STYLUS 200 COLOR 
EPSON STYLUS 400 COLOR 
EPSON STYLUS 600 COLOR

113.900. -
164.900. - 
174.900.-
43.900. -
56.900. -
74.900. -

G OTOVI NA 
-6%

KREDIT DO 
60 MESECEV 

Z R+8%
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Kultura

Gimnazija Ravne:

Gimnazijo Ravne v njenem polsto
letnem obstoju spremljajo tudi 
zanimiva ljubiteljska gledališka 
iskanja mladih.
Preteklo leto delujoča skupina, ki je 

razveseljevala po kulturnih domovih 

z Mollierovo komedijo Namišljeni 

bolnik, se letos pripravlja na maturo. 

Nekaj mlajših iz njihovih vrst, 

vključno z novinci na šoli, pa ob 

mentorstvu prof. Silve Sešel nadalju

je z gledališko dejavnostjo.

Tokrat so pripravili priredbo 

Dorstovega “ Evgena”. Pogumno so 

posegli v besedilo kar sami igralci in 

tudi izoblikovali sceno, kostume ter 

glasbeno spremljavo. Dogajanje gov

ori o odtujenosti in iskanju poti k 

sreči. Poleg igranja je igro še režirala 

dijakinja Špela Šavc, saj je prof. 

Sešljeva mladim navdušencem pred

lagala, naj sami poizkusijo.

Za njimi sta že dve predstavi, ki so ju 

odigrali na Ravnah in se uvrstili v 

naslednji krog tekmovanja lju

biteljskih gledaliških skupin 

“Linhartova srečanja”.

Pred drugo predstavo igre, z 

naslovom Eva, smo z nekaterimi 

pokramljali. Jaka Javornik igra 

prvič: “Igram psihiatra, ki je zmeden. 

Odločitve sam sprejemam a sem 

podrejen sodniku. Kot tak zaslišujem 

Evo o njenem početju in igram bolj 

neuravnovešeno osebo, kot so moji 

bolniki.”

Jaroš Štekel tudi prvič nastopa v 

gledališki igri: “Imam zelo dobre 

občutke. Nastopam v dveh vlogah, 

kot policaj in sodnik. Igra me je 

navdušila in želim postati poklicni 

igralec. Zato upam na čim večji 

uspeh skupine v tekmovalnem delu 

Linhartovega srečanja.”

Marija Navotnik že ima izkušnje z 

nastopi, a gledališka igra je zanjo 

novost. Igra duševno bolno osebo 

med sotrpinkami, “ki so postale 

drugačne, bodisi zaradi pretiranega 

dela, premočne ljubezni do ljudi ali

pa jih je take napravilo okolje 

ustanove.” Igranje jo veseli in želi, da 

bodo s to igro popestrili koroško kul

turno dogajanje in kar največ gosto

vali.

Maša Toplak: “V igri igram nevar

nega norca. Sicer imam vse zelo 

rada, a ko se poskušam osvoboditi, 

postanem dokaj agresivna. Nastopati 

na odru je bila moja dolgoletna želja 

in sedaj se mi je uresničila.”

Barbara Žvirc igra samomorilko. 

Tremo uspešno premaguje s tem, ko 

odmisli publiko. Z gledališčem se 

želi ukvarjati tudi v poklicnem živl

jenju. Sedaj se predvsem zabava, saj 

je to prijetna skupina; veliko ji 

pomeni tudi uvrstitev v nadaljnje tek

movanje.

Peter Zajc nastopa kot povezovalec 

prizorov in izvajalec glasbene 

spremljave; pomembna sta mu doga

janje samo in druženje z vrstniki.

Ajda Vasle je vesela strokovnega 

nivoja skupine. Igra norico, ki zaman 

skuša pritegniti pozornost. Prispevala 

je besedilo za svojo vlogo, ko so se v 

skupini odločili, da tovarniško okolje 

zamenjajo z “norišnico”. Želi si čim 

več predstav, posebej v domačem 

okolju.

Špela Šavc je vodja skupine in ima 

kar precej izkušenj z igro še iz 

skupine OŠ Prežihovega Voranca. 

“Zaradi novincev v skupini smo 

pričeli z vajami premikanja v pros

toru, z razločnim govorom in mimiko 

obraza ter delov telesa. Po razdelitvi 

vlog smo proučevali karakterje in si 

zamišljali možna življenska ozadja 

oseb zaradi lažjega vživljanja igral

cev. Prvotno besedilo smo spremin

jali, da bi ga bolj približali mladim, 

prav tako glasbeno spremljavo. 

Povedati moram,da smo igro dokaj 

hitro postavili na oder.LJ S.Š.

OBČINA ČRNA NA KOROŠKEM
Občankam in občanom Črne na Koroškem čestitamo 

ob 27. aprilu, dnevu upora proti okupatorju 
in ob 1. maju, prazniku dela!

Tudi v prihodnje bomo skrbeli za razvoj občine 
in s skupnimi močmi za naš napredek.

Župan in svetniki 
občine Črna na Koroškem
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Razgledi

ČLOVEKOVO
DELO-
USTVARJANJE 
IN SREČA

Piše: Avguštin Raščon

Današnji človek skuša iz svojega 

življenja kar največ potegniti. 

Meni namreč, da je to življenje, ki 

ga živi sedaj, njegova edina in 

zadnja priložnost. Ne računa več z 

onostranostjo in večnostjo, ampak 

je do kraja prepričan, da si mora 

za vsako ceno v čim krajšem času 

zagotoviti čim več sreče. Zato se 

mu v vseh stvareh mudi: pri delu, 

v ljubezni, zabavi itd. Moderni 

človek je podjeten in ima en sam 

cilj: na hitro obogateti in si potem 

privoščiti mirno in kar najudob- 

nejše življenje. Pri doseganju tega 

edinega cilja veliko tvega in se ne 

ozira na druge - svoj cilj hoče nar

avnost izsiliti.

Ali more človek po tej poti in na 

ta način zares izpolniti svoja viso

ka pričakovanja? Ali življenjska 

izkušnja ne govori drugače? Ali ni 

takšna človekova usmerjenost 

novi opij in utopija, novo človeko

vo suženjstvo? Ali so to morda 

prava vprašanja, ko hočemo pred 

bližnjim praznikom dela 

razmišljati o svojem lastnem delu 

in delu drugih ljudi?

Kakorkoli že je, sc ljudje nenehno 

in vedno znova kakor po pravilu 

srečujemo s svojo krhkostjo. 

Kolikokrat pride nezaželena 

bolezen, nesreča, smrt, družinska

ali poslovna tragedija. Ko smo 

najbolj uspešni v pridobivanju 

dobrin, se zgodi polom, mnoga 

neprijetna presenečenja se kar 

vrstijo. “Kapitalistična kultura” 

spreminja človeka v negotovo 

bitje, ki gaje venomer strah, ali si 

bo mogel zagotoviti dovolj dobrin, 

ki jih bo res lahko v miru in dolgo 

užival in tako svoje življenje 

doživljal čim manj boleče.

Hkrati v taki “podjetniški” misel

nosti ni več posluha za soli

darnost. Gre nam samo za ustvar

janje pogojev za našo lastno srečo 

in udobje. Ne skrbijo nas brez

poselni ali ljudje na čakanju, ki 

večinoma nimajo najpotrebnejših 

sredstev za človeka vredno živl

jenje, niti se ne trudimo za 

primerne pogoje dela zaposlenih - 

to nas vendar stane denarja.

Zavezanost golemu potrošništvu 

nas praviloma in neizogibno zelo 

ogroža. Človek se zaradi svoje 

neuspešnosti hitro znajde na begu 

v alkoholizem, droge, 

prestopništvo, kriminal, nasilje, 

moderne psihosomatske bolezni, 

sekte, samomore itd.

Logika dobička žene bogate in 

revne. Bogati si hočejo pridobiti 

čim več dobrin, da bi se počutili 

varne. Tudi revni vidijo v 

bogastvu svoj ideal, za katerega so 

pripravljeni vse žrtvovati (celo 

zadnji denar pri igrah na srečo). 

Reklame imajo en sam namen: 

razvajati in pomehkužiti - 

zasužnjiti človeka, da bo mislil 

samo na užitek in tako pospeševal 

proizvodnjo in prodajo in s tem 

dobiček. To je edina in vsesplošna 

logika našega časa - totalitarizem 

potrošništva in hkrati zato nesvo

boda za vse drugo.

Ali smemo za Cerkev reči, da nam 

želi odpirati nova obzorja, v kater

ih bi se osvobodili tega novodob

nega suženjstva? Ali lahko človek 

v bližini Boga izstopi iz kroga 

strahu in stopi v krog neomajnega 

zaupanja? Ali morejo biti tako 

njegovi strahovi pregnani in pride 

do ozdravitve v korenini? Kdo bi 

vedel? Morda pa so zahteve 

Cerkve neživljenjske in sme vse 

ostati tako kolje.
□

ŠIROKO
ODPRTA
VRATA
Življenje je dar, ki ga imamo za to, da na tem svetu izkusimo, kar je lepo in 

dobro. A ga preveč zapravljamo z negativnim razmišljanjem in destruk

tivnimi dejanji. Škoda je časa, ki nam bo še prehitro iztekel, za jezo, 

spletkarjenja, ljubosumje, užaljenost, živčnost... Pa se tega ne zavedamo. In 

če smo se že mi odločili, da bo naše življenje pač naporno, nikar ne zastru

pljajmo s tem tudi naših otrok. Saj sploh ne vedo, kaj se okrog njih v resni

ci dogaja. Nekaterim se prepiri, hudobija, zahrbtnost, nasilje... zdijo nor

malni pojavi iz preprostega razloga, ker česa lepšega sploh ne poznajo.

V centru za socialno delo Slovenj Gradec že dolgo bdijo nad takimi otroki. 

Nekateri so že odrasli, drugi še zmeraj potrebujejo pomoč. Problem vzgo

jno zanemarjenih otrok se kot črna senca vleče skozi sedanjost. Ko je vsaj 

malo rešen eden, se pojavi drug in še več drugih. Tudi to je eden od 

pokazateljev, kako maloobširna je naša zavest.

A vendar so se stvari začele obračati na bolje. V Centru za socialno delo 

Slovenj Gradec zbirajo pod svojo streho in strokovno vodijo razne dobre 

ljudi. Ti prostovoljci nesebično dajejo svojo ljubezen čisto tujim otrokom, 

ki so pozitivnih čustev še posebej potrebni. Človeška duša se hrani z 

ljubeznijo in otrok, ki takšnih izkušnej nima, ni zdrav otrok. Skrbimo za 

telo, tekmujemo v intligenčnih sposobnostih, a zanemarjamo dušo. V knji

gah starih civilizacij ne piše kar tako, brez pomena, daje ljubezen božji dar 

in najvišja vrednota.

Prostovoljci, vodeni iz centra za socialno delo, obiskujejo otroke na nji

hovih domovih in jim razumevajoče rešujejo probleme, kolikor je v njihovi 

moči. Na razpolago imajo sobo z igračami, miselnimi igrami, pribori za 

risanje in materiali za izdelovanje različnih ročnih izdelkov, kamor lahko 

pripeljejo svoje mlade prijatelje.

Tudi sam Center za socialno delo ima v Slovenj Gradcu zelo lepo oprem

ljene prostore, ki so na razpolago za razne interesne dejavnosti. V svojo 

prakso uvajajo tudi medsebojna srečanja, kjer si ljudje izmenjujejo znanje 

in spretnosti. Strokovnjaki in prostovoljci imajo dovolj energije in dobre 

volje za preživljanje svojega prostega časa z vzgojno zanemarjenimi otro

ki, kljub temu, da družba posveča temu humanemu delu premalo 

pozornosti in denarja.

AJDA PRISIAN

©ipsi&wdm®

V rubriki Razgledi smo v prejšnji številki Prepiha objavili zapis 
Zlatke Strgar v spomin na preminulo, nam drago sodelavko 
našega časopisa Mišo Felle. V podnaslovu zapisa je pri datumu 
njene smrti prišlo do neljube napake v letnici (objavljeno: 1996, 
pravilno: 1997), za kar se vsem prizadetim iskreno 
opravičujemo.

Uredništvo
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MTS Gorenje letos sedmič zapored organizira potovanje na največji mara

ton na svetu - na 27. newyorški mestni maraton, kjer sodeluje 30.000 

tekačev iz več kot sto držav sveta. Za maratonski tek v New Yorku, po 

številu sodelujočih držav največji na svetu, se prijavi več kot sto tisoč 

udelelžencev, štartne številke pa prijavljenim razdelijo z žrebanjem (loteri

ja). To velja od leta 1995 naprej tudi za slovenske maratonce, rok za prijavo 

pa se že izteka.

Maraton v New Yorku ( 42 km in 195 dolga proga poteka po vseh petih 

avenijah največjega mesta na svetu) je doslej preteklo že nad sto slovenskih 

tekačev. Vsako leto pa je vse več spremljevalcev in tistih, ki se udeležijo 

mednarodnega teka prijateljstva na 7 km dolgi progi od parka OZN do 

Centralnega parka. Udeleženci hkrati sodelujejo na slovesni otvoritvi mara

tonskega teka, kjer je Slovencem vselej izrečena dobrodošlica v materinem 

jeziku in tudi sicer so vseskozi v središču pozornosti.

Maraton bo 2. novembra, devetdnevno potovanje pa se bo pričelo 29. okto

bra in kočalo 5. novembra 1997. Potovanje je seveda vabljivo za tekače in 

zanimivo za spremljevalce in turiste.

Informativna cena je okoli 1.600 DEM, vključuje pa letalski prevoz s transr- 

erji na letališa, prenočišče v hotelu, izlet v Washington, vodenje in organi

zacijo. Hrana je v Ameriki zelo poceni in različna, zato ni vključena v 

ponudbo.

Pisne prijave sprejemajo na naslov MTS Gorenje, Podkraj 10/g, 3320 

Velenje, do 25. aprila 1997. Vse podrobnejše informacije v popoldanskem 

in večernem času na tel.: 063/861-678.0 Hinko Jerčič

Ob 1. maju - prazniku dela čestitam vsem 
občankam in občanom Občine Dravograd in 
vam želim obilo delovnih uspehov.
Vabim vas, da se množično udeležite prvo
majskega srečanja na Košenjaku 1. maja ob 
11.00 uri pri planinskem domu.
Več nas bo, lepše bo.

v j

Zupan občine Dravograd 
Rado KRPAČ

- ^

Namiznoteniške igralke Fužinarja Interdiskonta so nove članice prve 

državne lige. Ta velik uspeh so dosegle, potem ko so osvojile 2. mesto v drugi 

slovenski ligi in se nato preko kvalifikacij prebile v najvišji rang tekmovanja. 

V dveh tekmah proti ekipi ŽNTK Ljubljana so Ravenčanke dvakrat zmagale. 

Najprej v Ljubljani s 4:2 in nato še doma s 4:3. Zlasti tekma na Ravnah je bila 

izjemno izenačena in dramatična, saj je odločitev o zmagovalkah padla šele v 

tretjem nizu dvoboja med igralko Fužinarja Interdiskonta Zvonko Kranjc in 

Ljubljančanko Alenko Petek. Igralka gostujoče ekipe je v tem nizu že vodila s 

16:9, toda sledil je preobrat in Kranjčeva je srečno, a zasluženo zmagala z 

22:2o ter dobila odločilni dvoboj z 2: L

,4 M #
________ M____________________________

Od leve: Petra Mlakar, Karmen Steblovnik in Zvonka Kranjc

Po dolgih “sušnih” letih imamo Korošci torej znova žensko namiznoteniško 

ekipo v najvišji ligi v državi. Zasluge za to imata predvsem nadarjena igralka 

Petra Mlakar, domačinka, ki pa je prej nastopala za ljubljanski Kajuh Slovan 

in se vrnila v svoj matični klub, ter seveda trener in vodja ekipe, njen oče

Zdravko Mlakar.
Pred dobrim letom dni je bila ženska ekipa na Ravnah obnovljena. Ob Petri 

Mlakar sta zaigrali v II. ligi še Zvonka Kranjc in Nina Stropnik, v drugem 

delu prvenstva pa se jim je pridružila še Velenjčanka Karmen Steblovnik. 
Seveda so k uspehu odločilno pripomogli tudi drugi člani kluba, zlasti pa gre 

zahvala pokrovitelju “Interdoskontu” in njenemu vodji Stojanu Šaterju, ki jc 

tudi predsednik kluba.Q /. M.

DELAVCI UNZ SLOVENJ GRADEC 
NA DRŽAVNEM PRVENSTVU V 

STREUANJU

17. aprila je bilo v Murski Soboti državno prvenstvo delavcev Ministrstva 

za notranje zadeve v streljanju s službeno pištolo. Prvenstva seje udeležila 

tudi ekipa UNZ Slovenj Gradec, ki se je uvrstila na osmo mesto med 

devetnajstimi ekipami. V konkurenci posameznikov se je policist PP 

Dravograd F.mil Fekonja uvrstil na drugo mesto. Dosegel je 229 krogov 

od možnih 250, kar je izjemno dober športni rezultat. □
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Pise: ivo Mlakar

MLfSDI ODBO
JKARJI 
FGŽINARJA V 
FINALU
V Slovenski Bistrici je bil 19. aprila 

polfinalni turnir mladincev za prven

stvo Slovenije v odbojki. Pričako

vano so zmagali mladi odbojkarji 

ravenskega Fužinarja. ki jih vodi 

trener Adi Urnaut. S 3:0 v nizih so 

premagali ekipi Ljutomera in 

domačega Granita Preskrbe in se 

tako uvrstili na finalni turnir, kjer se 

bodo potegovali za naslov državnega 

prvaka.

Pred dobrim tednom je bila končana 

dvokrožna Štajersko - koroška liga 

za dečke v odbojki. Med devetimi 

ekipami so 1. mesto osvojili dečki 

Fužinarja, ki jih uspešno trenira in 

vodi Franjo Jež. Drugo mesto je pri

padlo mladim odbojkarjem iz kluba 

Šoštanj Topolšica.

Na Ptuju je bil eden od četrtfinalnih 

turnirjev osnovnošolskega prvenstva 

v odbojki, na katerem so med štirimi 

ekipami zmagali učenci OŠ 
Koroških jeklarjev z Javornika na 

Ravnah. Na podobnem četrtfinalnem 

turnirju v Ljutomeru so prav tako 

nastopile štiri ekipe, najboljši pa so 

bili mladi odbojkarji iz OŠ Tabor 11. 

iz Maribora pred učenci OŠ 

Prežihovega Voranca z. Raven.

SEST NASLOVOV
RAVENSKIM
KARATEISTOM
Na drugem državnem prvenstvu v 

tradicionalnem karateju za nižje 

pasove v Litiji so nastopili tudi tek

movalci in tekmovalke ravenskega 

kluba, ki so edini od koroških klubov 

včlanjeni v ZTK Slovenije. V disci

plinah kata posamezno in sinhro

nizirano je nastopilo preko 80 

karateistov iz 13 klubov oz. sekcij. 

Ravenski karaleisti so dosegli nasled

nje boljše uvrstitve:

V kategoriji malčkov sta državna 

prvaka postala Ron Škalič in 

Sladjana Marjanovič. Med 

mlajšimi dečki oz. deklicami sta 

drugi mesti osvojila Andraž Kotnik 
in Mija Peter, tretja sta bila Bojan 
Petrič in Ana Žagar, Pia latgner pa 

četrta. Ožbi Kauzer si je priboril 

drugo, Simon Vrhovec in Kristina 
Budna pa četrti mesti med starejšimi 

dečki in deklicami.

Ravenski karateisti so bili uspešni 

tudi v kategoriji kadetov in kadetinj, 

sa je državna prvakinja postala 

Vesna Borovnik, druga je bila 

Klavdija Kralj, med kadeti pa tretji 

Borut Bežan in četrti David Škrbec. 
Pri mladincih je zmagal Jošt 
Pratneker, četrti je bil Rok Skutnik, 
med člani pa je naslov najboljšega 

pripadel Ravenčanu Zoltanu Petru. 
Torej, karateisti Raven so osvojili pet 

posamičnih naslovov, poleg tega pa 

so bili še najboljši v disciplini kata 

sinhronizirano v konkurenci starejših 

dečkov.

ZMAGALI KEG
LJAČI ARMA
TURE MUTA
Na Ravnah seje v nedeljo, 2o. aprila, 

končala malobčinska kegljaška liga. 

Med devetimi ekipami so letos zma

gali kegljači Armature Muta, sledi

jo Koratur Prevalje, Društvo 
upokojencev Ravne, Monter 
Dravograd, ŠTG, Energetika, itd. 

Med posamezniki so bili najboljši: 

med registriranimi tekmovalci Ivo 
Mlakar (Energetika), pred Jožetom 
Lasnikom (ŠTG) in Ferdom 
Paradižem (Armature) ter med 

neregistriranimi Dani Kremzer 
(Armature), pred Miho Lesnikom 
(DU Ravne) in Tonetom Jamškom 
( Monter).

Sodelovali sta tudi dve ženski 

šestčlanski ekipi, zmagale pa so član

ice Društva upokojencev Prevalje. 

Najboljša je bila Majda Verbole.

DEKLICE PARTI
ZANA RAVNE 
PRVE V SLOVENIJI
Na državnem društvenem prvenstvu 

v gimnastiki v Ljubljani so nastopale 

tudi deklice Partizana Ravne. V 

skokih z male prožne ponjave so 

mlajše deklice tega društva postale 

ekipne državne prvakinje, starejše

deklice pa so bile pete, kar predstavl

ja lep uspeh varovank mentorice 

prof. Maje Marin.
Med posameznicami je bila pri 

mlajših deklicah Neža Potočnik 
druga, Katja Planinc pa tretja, med 

starejšimi deklicami pa Jasna 
Rapnik 9., Sara Lipovnik 10. in 

Nina Mihev 15.

OMEROVIČEVA
DRŽAVNA
PRVAKINJA
Judo klub Olimpija je 19. aprila v 

športni dvorani v Šiški pripravil 

državno posamično mladinsko 

prvenstvo. V konkurenci 140 tek

movalcev in tekmovalk so uspešno 

nastopali tudi mladinci in mladinke 

judo kluba Efekt iz Slovenj Gradca. 

Pri mladinkah je v kategoriji do 56 

kg naslov državne prvakinje osvojila 

Delfina Omerovič, tretji mesti pa sta 

si priborili Aleksandra Pečovnik v 

kategoriji do 48 kg in Katja Dolenc 
v kategoriji do 61 kg.

Pri mladincih je v kategoriji do 71 kg 

tretje mesto pripadlo Željku 
Gabrovcu, peti pa je bil Borut 
Marošek. Povdariti velja, da so 

omenjeni tekmovalci iz judo kluba 

Efekt še kadeti oz. kadetinje, tako da 

se na Koroškem za prihodnost juda 

ni bati.

DRAVOGRAJSKI 
NOGOMETAŠI 
DRUGI V 
LENDAVI
Ekipa dečkov dravograjske 

nogometne šole do 10 let starosti (U 

10), ki jo je vodil trener Marjan 
Stočko, se je udeležila močnega 

mednarodnega turnirja v Lendavi in 

se uvrstila na odlično 2. mesto. V 

finalni tekmi so mladi Dravograjčani 

izgubili proti madžarski ekipi ZTE iz 

Zalaegerszega z 1:0.

V mežiški športni dvorani pa je bil 

polfinalni turnir v malem nogometu 

za osnovnošolsko prvenstvo 

Slovenije. Zmagali so učenci tretje 

OŠ Murska Sobota pred OŠ 

Neznanih talcev iz Dravograda. 

Tretji so bili učenci OŠ Franceta 

Prešerna iz Maribora. Četrta pa ekipa 

OŠ Mežica. V finalni tekmi so 

Murskosobočani premagali Dravo

grajčane s 5:2.

ZMAGALI
ŠAHISTI
FUŽINARJA
V radeljskem hotelu Kozjak je bilo 

odigrano hitropotezno šahovsko 

prvenstvo Koroške, ob zaključku 

lige. Tekmovanja seje udeležilo pet 

ekip iz vseh koroških klubov, razen 

Mute. Prvo mesto je osvojila ekipa 

Fužinarja iz Raven s 94 točkami, 

drugi so bili Slovenjgradčani s 86 

točkami, tretji pa Dravograjčani z 

68 točkami. Na 4. mesto so se uvrstili 

Radeljčani, šele peti pa so bili 

prvouvrščeni z lanskega tekmovanja, 

šahisti Črne. Za zmagovalno ekipo 

Fužinarja so igrali: Vlado Turičnik, 
Zoran Pšeničnik, Rajko Ivič, 
Franc Rotovnik, Pero Jevtič in 
Herbert Komarica.

PREVENT DRUGI
V PRVENSTVU, 
TRETJI V 
POKALU
Letošnja končnica državnega prven

stva v rokometu se je razpletla po 

pričakovanjih. Naslov državnega 

prvaka so si znova priigrali 

rokometaši celjske Pivovarne Laško, 

čeprav so imeli obilico težav v obeh 

finalnih tekmah proti rokometašem 

Preventa, ki so se jim močno upirali 

in obe srečanji izgubili le z golom 

razlike. Tako bodo Celjani tudi pri

hodnje leto zastopali Slovenijo v 

evropski ligi prvakov, v evropska 

tekmovanja pa so se uvrstili tudi 

Slovenjgradčani, ki so tako pristali 

na drugem mestu letošnjega državne

ga prvenstva, kar predstavlja velik 

uspeh kluba.

V dvorani v Slovenj Gradcu pa so 

20. aprila sklenili še dvodnevni final

ni turnir za slovenski rokometni 

pokal. Žreb tokrat “ježkom” ni bil 

preveč naklonjen, saj so se že v prvi 

tekmi turnirja pomerili z najboljšo 

slovensko ekipo in v tednu dni 

doživeli s "pivovarji” še tretji poraz. 

Ker so rokometaši Gorenja iz 

Velenja premagali Prule 67 iz 

Ljubljane, sta v finalu za L mesto 

igrala moštvi Pivovarne Laško in 

Gorenja. Prepričljivo so slavili 

Celjani, ki so si tako priigrali že šesti 

naslov pokalnega prvaka, rokometaši 

Preventa pa so v tekmi za 3. mesto 

po podaljšku premagali Ljubljančane 

s 3o:28.
□
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Kegljači Elektrarne Dravograd so dosegli izjemen uspeh. Na dvodnevnih 

kvalifikacijah na kegljiščih v Krškem in Cerknici so kot prvaki II. lige - vzhod 

premagali prvouvrščeno ekipo II. lige - zahod, kegljače ljubljanskega Gradisa 

in se uvrstili v enotno prvo slovensko ligo. Kegljači Elektrarne so bili oba 

dneva boljši tekmec od Ljubljančanov, saj so v Krškem slavili zmago z raz

liko natanko 100 kegljev, v Cerknici pa so bili boljši za 8 kegljev. Prvi dan se 

je odlikoval predvsem Silvo Belaj z 900 keglji, drugi’dan pa Stojan Fišer z 

91o keglji.

Uvrstitev dravograjskih kegljačev v najvišjo državno ligo je nedvomno doslej 

naj večji uspeh kluba, ki je bil ustanovljen leta 1989. Pričeli so skromno, s 

treningi na dvosteznem kegljišču Elektrarne. Kasneje so vadili tudi na Ravnah 

in letošnjo sezono v Slovenj Gradcu, kjer so igrali tudi tekme. Prvo leto so 

nastopali v celjski območni ligi, nato tri leta zapored v tretji slovenski ligi -

Izjemno lep uspeh kegljačev Elektrarne Dravograd.
Stojijo z leve: predsednik kluba Miran Kadiš, Stavko Hanžekovič, Horst 

Parolai, Marko Vezovnik, tehnični vodja Mile Markovič, Sojan Fišer 
Čepijo z leve: Silvo Belaj, Vojko Belaj, Albin Kapel in Milan Črnko

vzhod. Dvakrat so osvajali tretja mesta, v lanski sezoni pa jim je uspel pravi 

podvig. Najprej so postali prvaki tretje lige, se uvrstili v II. slovensko ligo, kjer 

pa so v minuli sezoni, v konkurenci izjemno močnih klubov, kot so Slovenske 

Konjice, Fužinar in Litija, osvojili L mesto.

Dravograjski klub vodita predsednik Miran Kadiš in tehnični vodja Mile 
Markovič, ki je hkrati tudi kegljaški inštruktor in mednarodni sodnik.O

Ivo Mlakar
.........—J
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Sojijo: Maks Kotnik, Franjo Plevnik, trener Urban Oder, Janez Krivec, 
Marko Knez, Andrej Oder in Aljoša Krebl 

Čepijo: Tomo Skarlovnik, David Gros, Andrej Vivod, Uroš Zupanc in 
Damjan Šinko

Po lanskem izpadu iz II. slovenske lige in zamenjavi generacij so 
odbojkarji Mislinje na dobri poti, da klubu povrnejo nekdanjo slavo. 
V minulem prvenstvu tretje lige - vzhod so osvojili 2. mesto, za 
odbojkarji druge ekipe Fužinarja, s tem pa so si zagotovili pravico 
sodelovanja v kvalifikacijah za ponovni vstop v drugo ligo. Ali jim 
bo uspelo ?

Imajo dokaj mlado, perspektivno ekipo. Poprečna starost igralcev je 18 let, 

“duhovni” vodja in trener ekipe pa je Urban Oder, ki igra tudi na najza

htevnejšem mestu v ekipi, v vlogi podajalca. Klub je bil nekako pred sezono 

1995/96 dobesedno v razsulu. Toda prav Oder, pa predsednik kluba Tone 
Gašper in zakonca Igor in Majda Gros, ki sta prav tako nudila ogromno 

pomoč pri delu v klubu, so ob naklonjenosti sponzorjev in donatorjev uspeli 

vzpostaviti normalno stanje. Denarna pomoč Zavarovalnic Triglava in 

Maribora ter Bramaca Otiški vrh, Preventa ter drugih podjetij je bila še kako 

dobrodošla.

Ob dobrem delu in načrtnem treniranju so se kljub pomladitvi ekipe uspehi 

prišeli vrstiti. V preteklem prvenstvu tretje lige so mislinjski odbojkarji 14 

tekem zmagali. Po dve zmagi so dosegli tudi proti zelo dobrima ekipama 

Beltincev in Braslovč, ki sta poleg Fužinarja kandidirali za vrh razpredelnice. 

Kvalifikacije za popolnitev H. slovenske lige se bodo pričele 3. maja. Štiri 

ekipe, 8. in 9. uvrščeni ekipi iz druge lige Maribor Intes in Portorož ter dru

gouvrščeni ekipi obeh tretjih lig Termo Lubnik iz Škofje Loke in Mislinja, se 

bodo pomerili po dvokrožnem ligaškem sistemu. Dve najboljši ekipi bosta 

napredovali v višji rang tekmovanja, upajmo, da bo to uspelo tudi 

Mislinjčanom.O

LM.

Objekt: KRONE

Razpolagamo z 28 ležišči. V turističnem objektu KRONE gos

tom nudimo prijetno bivanje in počitek v devetih lepo oprem

ljenih sobah s pol penzionom ali možnostjo kuhanja.

Ék-IZKORISTITE NAŠE DARILO!

5 dni pol penzion 149 DEM 

7 dni pol penzion 199 DEM 

7 dni bivanja (apartma) 99 DEM

Za prvomajske praznike za male in večje skupine: svečana 

večerja v Kmečki čardi ! Tel.: (069) 48-646
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Iščemo odgovore

CSaCi® dl® 8ii&m®^jmi0a ?

Vprašanje:

Z moje strani in s strani mnogih občanov, 

ki imajo isti problem, prosim, če bi v 

naslednji številki koroškega časopisa 

Prepih lahko namenili kakšno stran, dve o 

stanovanjski problematiki v mestu Ravne. 

Zanima me, kdaj mislijo začeti graditi 

stanovanja, na stanovanjski jih je namreč 

na čakanju že okoli 200.

Za odgovor bi poprosil pri županu občine 

Ravne - Prevalje ali pri Stanovanjskem 

podjetju Ravne.

Občan, vaš zvesti bralec

ZA RAZLAGO PROBLEMA IN MOŽ

NOSTI REŠEVANJA SMO PROSILI 

STANOVANJSKO PODJETJE RAVNE NA 

KOROŠKEM IN OBČINO RAVNE- 

PREVALJE. NJUNA ODGOVORA OB

JAVLJAMO V CELOTI.

STANOVANJSKO PODJETJE:
Stanovanjski zakon (Ur.list RS 18/91) je 

korenito posegel v reševanje stanovanjskih 

vprašanj državljanov Republike Slovenije. Do 

sprejetja tega zakona so skrbela za zado

voljitev stanovanjskih potreb podjetja in 

ustanove, ki so na osnovi zakona pridobivala 

stanovanja za svoje zaposlene.

Kot drug možen vzvod za pridobivanje 

stanovanj pa je bilo zbiranje solidarnostnih 

sredstev za graditev stanovanj, s katerimi so 

razpolagale lokalne skupnosti. S pešanjem 

gospodarstva pa so ta sredstva že v letu 1989 

skoraj v celoti ugasnila.

Stanovanjski zakon iz leta 1991 problem 

stanovanjske preskrbe iz pravnih oseb prenaša 

na posameznika, saj že sam uvod zakona 

dovolj zgovorno govori o namenu zakonoda

jalca. Med drugim je v uvodu zapisano tudi 

naslednje: Stanovanjsko vprašanje rešuje 

vsakdo sam ter s pomočjo države, ki mu z 

ugodnimi posojili pomaga graditi, prenavljati, 

kupiti ali najeti primerno stanovanje. Z 

zakonom je zakonodajalec želel tudi na 

področje stanovanjske oskrbe vnesti tržna 

razmaja in doseči vlaganja lastnih sredstev za 

občane pri reševanju njihovih stanovanjskih 

problemov.

Zakon sicer posebno skrb posveča stanovanj

ski preskrbi socialno šibkim družinam, za 

katere naj skrbi občina. S tem je država pre

pustila oz. naložila občinam celotno skrb za 

stanovanjsko oskrbo na njihovem območju. V 

svoji pristojnosti pa je zadržala le zakonsko 

regulativno vlogo in vlogo pomoči pri graditvi 

in nakupu stanovanj posameznikom in nepro

fitnim organizacijam.

Svojo regulativno vlogo država uveljavlja 

preko Stanovanjskega zakona ter njegovih 

podzakonskih aktov. Vlogo pospeševanja gra

ditve stanovanj pa ureja preko Republiškega 

stanovanjskega sklada, ki z dokaj ugodnimi 

posojili pomaga graditi, kupovati ali prenavl

jati primemo stanovanje (po merilih zakon

odajalca) posameznemu državljanu, ki je 

pripravljen svoj stanovanjski problem reševati 

sam. Seveda pa mora ta državljan izpolnjevati 

dokaj stroge kriterije razpisov za dodelitev 

ugodnih posojil. Zato pospeševalna vloga 

države doseže predvsem kategorije mladih 

družin do starosti 35 let in neprofitne 

stanovanjske organizacije, ki gradijo, kupujejo 

ali prenavljajo stanovanja na območju in s 

pomočjo občine, kjer imajo prednost prido

bitve teh stanovanj spet mladi.

V obdobju po ustanovitvi Republiškega 

stanovanjskega sklada je ta sklad sicer namenil 

precejšnja z zakonom zbrana sredstva za 

ugodno kreditiranje gradenj, nakupa ali pre

nove stanovanj posameznikom in neprofitnim 

stanovanjskim organizacijam. Slednje so se in 

se bodo veijetno tudi v bodoče pri najemanju 

kreditov za gradnjo neprofitnih stanovanj 

kolebale med cenovnimi škarjami predpisanih 

neprofitnih najemnin kot edinega prihodka od 

investicije v tovrstna stanovanja in gradbeno 

ceno 1200 DM/m2 pridobljene stanovanjske 

površine. To ceno pa je brez bistvenega 

finančnega ali stvarnega vložka občine tako 

nemogoče pričakovati, saj se normalne tržne 

cene novo izgrajenih ali prenovljenih 

stanovanj že na Koroškem gibljejo med 1400 

do 1800 DM/m2 neto stanovanjske površine.

S takim načinom pospeševanja graditve 

stanovanj je bila in je zopet vsa skrb za gra

ditev in preskrbo stanovanj socialnim 

upravičencem prepuščena občini. Tudi zato je 

pridobivanje stanovanj za socialne 

upravičence popolnoma zastalo, s tem pa je 

ogroženo reševanje pereče družinske prob

lematike vedno širše populacije občanov oz. 

državljanov RS. Saj je neizpodbitno dejstvo, 

da so spremenjene družbeno gospodarske 

razmere in nova pravno lastninška razmerja 

širila krog socialnih upravičencev, kljub nizko 

postavljenemu pragu socialne upravičenosti. 

Občine kot nosilec finančnih in materialnih 

bremen preskrbe socialnih in neprofitnih 

stanovanj v večini razpolagajo le s skromnimi 

sredstvi, pridobljenimi s prodajo svojih 

stanovanj in so poleg tega še omejene pri svo

jem zadolževanju na maksimum zadolžitev ter 

z namenom zadolžitve. V tem trenutku razpo

lagajo ali pa bodo razpolagale tudi s prihodki 

od pobranih najemnin, ki v večini ne bodo 

zadoščale niti za pokrivanje v preteklosti 

zaostalega vzdrževanja in prenovo že obsto

ječega stanovanjskega fonda.

Kljub temu pa na območju občin Koroške kot 

tudi na območju občine Ravnc-Prevalje 

stanovanjska preskrba ni v celoti zaostala.

V letih od 1992 do 1997 je po razpoložljivih

podatkih dobilo več deset individualnih prosil

cev ugodne republiške kredite za nakup ali 

obnovo stanovanj in stanovanjskih hiš. Ti 

posamezniki so s svojimi lastnimi sredstvi ure

jevali svoj stanovanjski prolem.

Prav tako je Stanovanjsko podjetje Ravne iz 

naslova graditve neprofitnih stanovanj in zanje 

najetih dolgoročnih kreditov in investiralo v 

izgraditev

6 stanovanj na Ihežihovi 3 

9 stanovanj na Dobjem dvora 

6 stanovanj na Prevaljah 

8 stanovanj v poslovno stanovanjskem objektu 

Storitve Ravne 

8 stanovanj v Mežici.

Pri tem sta Stanovanjskemu podjetju Ravne 

krepko pomagali občina Ravne-Prevalje in 

Mežica, ki sta subvencionirali graditev z dani

mi denarnimi sredstvi ali vložkom v naravi. 

Poleg tega je Stanovanjsko podjetje z lastnimi 

sredstvi obnovilo samski dom Čečovje 

(posebna šola) ter več starih in nefunkcional

nih stanovanj oz. podstrešij.

Te investicije v gradnjo so v celoti angažirale 

vsa razpoložljiva sredstva podjetja ter ga veza

la na vračilo 25 letnega kredita Republiškemu 

stanovanjskemu skladu. Stroški 40 % najetega 

kredita pa znašajo ravno toliko, kot znašajo 

obračunane najemnine novo zgrajenih ali 

prenovljenih stanovanj.

Iz navedenega bi le težko napovedali 

dinamiko stanovanjske preskrbe v občinah 

Koroške, saj instrumenta za zbiranje sredstev 

za popeševanje stanovanjske preskrbe, razen 

pobranih najemnin, ni. Te najemnine pa je v 

pretežnem delu treba usmeriti v vzdrževanje 

obstoječega stanovanjskega fonda, ki se mu 

krepko pozna zaostanek v vzdrževanju iz 

preteklosti.

V bližnji prihodnosti želimo na 

Stanovanjskem podjetju iz lastnih virov, kredi

tov Republiškega sklada in pomoči občin 

izvesti še naslednje investicije za pridobitev 

stanovanj:

-12 stanovanj na Dobjem dvora

- prenovitev starih blokov na Partizanski ulici 

(italijanski bloki) in

- prenovitev Puhanove hiše v Črni.

Seveda so ti načrti vezani na pridobivanje 

ugodnih kreditov in subvencij občin. Brez teh 

finančnih instrumentov bodo postavljeni cilji 

pač nedosegljivi.

V tem trenutku o bolj intenzivni igradnji ne 

upamo razmišljati, saj ne vidimo ustreznih 

virov financiranja, ravno tako pa je ovira za 

takšno razmišljanje tudi problematika urejanja 

občinskih ureditvenih planov.

Prepričani smo, da bo v prihodnje potrebno 

predvsem razmišljati o tem, da bodo del inves

ticijskih stroškov gradnje stanovanj iskalci 

stanovanja in njihove družine nosili sami. 

Iskanje najemnih stanovanj pa se bo morala 

bolj usmeriti tudi v najem privatiziranih

stanovanj in koriščenje dolžinskih individual

nih hiš.

STANOVANJSKO PODJETJE d.o.o.

RAVNE NA KOROŠKEM 

direktor

Stojan GERDEJ, dipl.org.

OBČINA RAVNE-PREVALJE:
V skladu s Stanovanjskim zakonom je 

občinam v Republiki Sloveniji naložena skrb 

za reševanje stanovanjskih vprašanj 

upravičencem do socialnih stanovanj. S tem 

v zvezi je občinski svet občine Ravne - 

Prevalje sprejel Pravila in kriterije za dodelitev 

socialnih stanovanj v občini Ravne - Prevalje. 

Na osnovi teh Pravil naš urad vsako leto 

razpiše natečaj za uvrstitev na prednostno 

listo za dodelitev socialnih stanovanj. 

Trenutno je v veljavi prednostna lista, na kateri 

je 48 upravičencev, od katerih smo jih do 

sedaj rešili pet.

Takoj je treba omeniti, da so občini na razpo

lago le stanovanja, ki jih je podedovala od 

bivšega solidarnostnega sklada, in to skupaj 

196, nadalje stanovanja z nižjim standardom - 

praviloma brez urejenih sanitarij in v slabem 

stanju, le- teh je 42 in še stanovanja, ki sojih v 

sklad občine vložila razna podjetja in ustanove 

in se ne morejo razdeljevati po prednostni listi, 

ker imajo status kadrovskih stanovanj, teh 

stanovanj je skupaj 109. Omeniti je potrebno, 

da so vsa ta stanovanja zasedena, tako da 

lahko po prednostni listi razdeljujemo le tista, 

ki se morebiti sprostijo, bodisi, da se kdo pre

seli iz njih ali da kdo umre in tako ostane 

stanovanje popolnoma prazno.

Osnovni problem pri vsej tej problematiki je v 

tem, da občina nima možnosti pridobivati 

sredstev za gradnjo in nakup socialnih 

stanovanj, ki jih razpisuje Republiški 

stanovanjski sklad, ker ta sredstva zaenkrat 

lahko pridobivajo le neprofitne stanovanjske 

organizacije - stanovanjska podjetja in 

posamezniki, ki gradijo ali obnavljajo individ

ualne stanovanjske hiše. Edini finančni vir 

občin za te namene so zbrane najemnine iz 

naslova socialnih oziroma bivših solidarnost

nih stanovanj. Seveda gre del teh najemnin, ki 

so sicer tudi neprofitne, za vzdrževanje in 

obnovo obstoječih stanovanj tako, da ostanek 

sredstev zadostuje za nakup dveh manjših 

novih stanovanj. Ker teh ni na razpolago, smo 

v zadnjem obdobju angažirali sredstva za 

nakup treh starejših stanovanj, ki smo jih 

razdelili po prednostni listi za socialna 

stanovanja. Ne da bi opravičevali tako 

stanje, ugotavljamo, daje enaka situacija v celi 

državi, in dokler ne bo Ministrstvo za okolje in 

prostor v celoti spremenilo odnosa do social

nih stanovanj, se situacija ne bo spremenila.

Strokovni sodelavec 

za stanovanjsko gospodarstvo 

Rajko STROPNIK, iur.
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Ghsirana črna kronika

Kdo bo prišel 
iz gozda

Čeprav je Koroška dežela gozdov, je pravzaprav dokaj neobičajno, da bi 
se v dveh skorajda zaporednih dneh pripetila hujša nezgoda pri delu v 
gozdu. Vendar pa moram tokrat črno kroniko minulih štirinajstih dni žal 
pričeti v gozdovih. Zal, ker ne gre za spomladansko sprehajanje, marveč 
za tragično resnico, ki pa jo je v tem primeru treba razumeti predvsem 
kot preventivo, v času, ko bodo dela v gozdu bolj pogosta.

Spravilo
hlodov

Nezgodi pri delu, ki ju bom povzel po 

policijskih sporočilih, sta skorajda 

identični, saj v obeh osrednjo vlogo 

igra hlod. Dne 3.4.1997 okoli 17. ure 

se je med spravljanjem dreves v 

gozdu huje telesno poškodoval M.Č. 

iz občine Ravne na Koroškem. Med 

spravljanjem hlodov ga je eden izmed 

njih zadel v trebuh in mu prizadejal 

zlom medenične kosti. Odpeljali so ga 

v bolnišnico Slovenj Gradec, kjer je 

ostal na zdravljenju.

Druga nezgoda pri spravilu lesa v 

gozdu pa se je pripetila na 

Janževskem vrhu, v občini Ribnica - 

Podvelka. Okoli 8.30 je 6. 4. občan 

M.K. iz občine Radlje ob Dravi 

spuščal hlode po drči. Pri tem je eden 

izmed njih delavca zadel v glavo in 

M.K. je za nekaj časa izgubil zavest. 

Sodelavci so ga odpeljali v bolnišnico, 

kjer je ostal na zdravljenju.

Veter
“požigalec”

Ostanimo še za trenutek v gozdu ali 

vsaj blizu njega. 7. 4. je okoli 19.45 

prišlo do travniškega požara na gozd

ni jasi v kraju Tolsti vrh. V 

popoldanskem času tega dne sta brata 

A. in I.O., spravljala podrta drevesa v 

gozdu nad svojo kmetijo. Okoli 18. 

ure sta zažgala kup odpadnega lubja 

in vej ter nadaljevala z delom.

V tem času pa je pričel pihati močan 

veter in ogenj se je razširil na gozdno 

jaso in zajel dobrih 50 kvadratnih 

metrov travnate površine. Bratoma je 

na srečo uspelo preprečiti razširitev 

ognja na gozd. Posredovali pa so tudi 

gasilci z Raven na Koroškem. 

Območje, ki gaje zajel ogenj, so polili 

z vodo.

Požar
“šel po drva”

Iz za zdaj še neznanega vzroka je 11.4. 

okoli 23.50 prišlo do požara na leseni 

drvarnici, blizu stanovanjske hiše, last 

I D. iz Šmartna pri Slovenj Gradcu. 

Kljub hitremu posredovanju gasilcev je 

drvarnica, v njej je bilo spravljenih okoli 

50 kubičnih metrov drv, pet ton premoga, 

dva lesena voza, lesene sani in nekaj 

orodja, pogorela v celoti. Gmotna škoda 

znaša kar okoli 800.000 tolaijcv.

Iznajdljivo
gašenje

Precejšnjo mero iznajdljivosti pa je pri 

požaru, ki je izbruhnil dne 15. 4.1997 

okoli 18.20. ure na strehi stanovanjske 

hiše v Mali Mislinji, pokazal njen last

nik M.P. Do požara je namreč prišlo, 

ker so iskre iz dimnika padle na stre

ho, prekrito s skodlami. Zagorelo je 

okoli 10 kvadratnih metrov strehe, 

lastnik pa je goreči del izrezal z 

motorno žago in tako preprečil ogn

jenim zubljem, da bi se razširili na 

druge dele stavbe. Gmotna škoda 

znaša okoli 300.000 tolarjev.

Padel
po stopnicah

Dokaj neobičajno nezgodo, ki je ni 

moč uvrstiti ne med delovne ne med 

prometne, je 13. 4. doživel H.P.R., 

državljan Nemčije, ki je na začasnem 

obisku v Sloveniji. Okoli 3. jutranje 

ure je namreč v Podpeci izgubil 

ravnotežje na ozkih in strmih stopni

cah ter padel vznak. Pri tem je z glavo 

udaril ob stičišče betonske ograje in 

obležal nezavesten ter posebno hudo 

poškodovan. Bil je prepeljan v 

bolnišnico v Maribor, kjer je ostal na 

zdravljenju.

Lov(ljenje) 
na meji

Za minulo štirinajstdnevno obdobje je 

za koroško črno kroniko značilno 

povečano število dogodkov ali 

kaznivih dejanj na meji s sosednjo

Avstrijo. Kaže, da se spomladi prične 

nekakšno “preseljevanje narodov” in s 

tem povezano tihotapljenje 

najrazličnejših reči. Najpogosteje gre 

za orožje.

Tako so policisti in cariniki na med

narodnem mejnem prehodu Holmec 

dne 3. 4. pri A.K. iz Slovenskih 

Konjic odkrili in zasegli 600 

komadov lovskih nabojev, ki jih je 

nameraval neprijavljene prenesti 

preko meje.

Poslej bo A.K. lahko še naprej streljal 

s prazno pukšo.

Zapoznelo
pokanje

Bolj slabo pa, kot kaže, našo zako

nodajo pozna A.Z. iz Šentjurja pri 

Celju. Ni mu namreč znano, da je pri 

nas z zakonom dovoljeno uporabljati 

petarde (pod določenimi zakonskimi 

pogoji - op. pisca), zgolj v času okoli

božiča in novega leta. Dne 10. 4. so 

ga namreč na mejnem prehodu Vič 

pri Dravogradu pregledali policisti in 

cariniki in odkrili 1000 kosov nepri

javljenih petard.

Policisti bodo napisali predlog za 

uvedbo postopka pri sodniku za 

prekrške, kjer pa A.Z. ne bo mogel 

“pokati”, saj so mu petarde že zasegli.

Smodnišnica
Prava “potujoča smodnišnica” pa je 

bil M.G. iz Velenja, ki je 11.4. pripel

jal na mednarodni mejni prehod Vič 

pri Dravogradu. Pri pregledu njegove

ga avtomobila so obmejni delavci 

namreč našli in zasegli 2,5 kilo

gramov črnega smodnika v zrnju, ki 

ga je poskušal pripeljati v Slovenijo 

brez ustreznih dovoljenj.

Kršilca bodo prijavili sodniku za 

prekrške, od koder bo šel zagotovo 

“črn od jeze”, vendar z lažjo denarni

co.

Golf z Golfom
Zadnje čase ne toliko uporabljanega, toda 

zastarelega načina, kako priti poceni do 

avtomobila, seje spomnil S.F. s Ptuja. 

Točno opoldne je dne 12. 4. 1997, z 

namenom vstopa v Slovenijo, pripeljal na 

mejni prehod Holmec. Cariniki in 

policisti so ga nekoliko podrobneje vzeli 

pod lupo in ugotovili, da je S.F. istega 

dne odpotoval v Avstrijo, kjer je v 

Velikovcu na avtoodpadu kupil rabljeno 

vozilo Golf. Nanj je namestil registrske 

tablice v Sloveniji registriranega 

poškodovanega vozila iste znamke in 

takšno vozilo skušal brez plačila carin

skih dajatev pripeljati v Slovenijo. 

Cariniki so mu vozilo zasegli in bo h 

kadiji moral peš.

11. aprila od 18. do 12. do 03.00 ure so policisti na območju UNZ Slovenj 

Gradec (koroška regija - op. pisca) izvedli poostren nadzor psihofizičnega 

stanja voznikov v cestnem prometu in sočasno preverili še uporabo varnost

nega pasu med vožnjo. V tem času so ustavili in preverili skupno 635 

udeležencev, od katerih jih je 187 kršilo cestno prometne predpise, ali vsak 

4. voznik.

Z alkotestom so preizkusili 152 voznikov. Pri 37 voznikih je alkotest 

pokazal prekoračeno dovoljeno količino alkohola v izdihanem zraku. 

Največja izmerjena koncentracija je bila dve promili pri vozniku, ki so ga 

ustavili v Radljah ob Dravi.

Odvzeli so tudi 31 vozniških dovoljenj, 3 prometna dovoljenja in odredili 4 

izredne tehnične preglede vozila ler izrekli 50 prekinitev nadaljnje vožnje. 

Zoper 63 voznikov bodo policisti napisali predloge za uvedbo postopka pri 

sodniku za prekrške, 48 voznikom so izrekli denarno kazen na kraju 

prekrška, 61 voznikov pa so opozorili.
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Črna kronika

4 ài''*

bob podam

Posnetek je nastal ob prometni nezgodi, ki se je pripetila 14. aprila izven 

naselja Pameče. Na srečo je minila brez telesnih poškodb.

Posnetek: arhiv UNZ

Plinifikator
Še vedno smo na meji in ponovno na 

mejnem prehodu Vič pri Dravogradu. 

Osrednji akter pa je tokrat nemški 

državljan H.I. Korpus delicti - plinsko 

pištolo in 5 nabojev zanjo - so obme

jni organi odkrili skrito med perilom v 

njegovi potovalni torbi. Seveda tega 

plinskega orožja ni prijavil in bilo mu 

je odvzeto, pa še kazen je moral 

plačati!

Težaško delo
Ljudje, zlasti prometni udeleženci, 

običajno nismo nič kaj prijazno 'nas

trojeni' do policistov. Pri tem 

največkrat kratko in malo zavestno 

pozabimo ali spregledamo, da tudi oni 

zgolj opravljajo svoje delo. To pa ni 

lahko in nemalokrat doživijo kakšno 

reč, zaradi katere običajni ljudje zago

tovo ne bi želeli biti v njihovi koži. 

Poglejmo en tak dogodek, ki ga 

povzemam po policijskem sporočilu. 

Dne 9. 4. 1997 ob 20.25 so policisti 

Policijske postaje Radlje ob Dravi in 

Postaje prometne policije Slovenj 

Gradec opravljali ogled kraja 

prometne nesreče, ki se je pripetila v 

Radljah ob Dravi. Kraj so zavarovali, 

promet pa so usmerjali izmenično 

enosmerno. Ob 21.35 je do kraja 

prometne nezgode pripeljal voznik 

osebnega avtomobila M.K. iz Javnika. 

V njegovem vozilu je bil še sopotnik 

B.M. iz Radelj ob Dravi 

Voznik je zapeljal mimo postavljene

ga trioplan znaka v trenutku, ko je 

promet potekal enosmerno iz 

nasprome smeri. Policist, ki je usmer

jal promet, ga je poskusil ustaviti z 

rdečo lučjo, vendar voznik ni ustavil 

in je zapeljal proti policistu, tako daje 

ta moral odskočiti.

No, kakorkoli že, M.K. je moral malo 

kasneje ustaviti zaradi prometne ovire 

na cesti in k njegovemu vozilu je 

pristopil drug policist. V tem trenutku 

je M.K. sunkovito odprl vrata in z 

nogo sunil policista v koleno. Policist 

je poskušal ugotoviti istovetnost 

voznika in je zahteval njegove doku

mente, vendar ga je M.K. poskušal 

udariti z roko. Policist se je udarcu 

umaknil in s strokovnim prijemom 

obvladal voznika, nakar so ga vkle

nili.

V potek dogajanja se je vmešal še 

sopotnik v osebnem avtomobilu, ki je 

svojega “kompanjona” poskušal celo 

iztrgati iz rok policistov. Zato so vkle

nili tudi njega in oba privedli na poli

cijsko postajo.

Risanica
Kratko policijsko poročilo: 10. 4. ob 

17.45. uri je na mednarodni mejni 

prehod Radelj, z namenom vstopa v 

Slovenijo, z osebnim avtomobilom 

pripeljal 21 letni državljan Avstrije 

J.V. Policisti so pri pregledu vozila v 

prtljažnem prostoru našli starejšo 

vojaško puško (risanico ali manliher- 

co - op. pisca), ki jo je J.V. nameraval 

nezakonito prepeljati čez mejo. Puško

so policisti zasegli in ga predlagali v 

postopek pri sodniku za prekrške. 

Kratko pojasnilo: Do zaključka redak

cije tega članka nam še ni uspelo ugo

toviti starosti potnika, ki je švercal 

staro puško. Saj veste tisto, da so 

nekateri odšli v gozd leta 1941 in so iz 

njega prišli leta 1945. Nekaj pa je bilo 

tudi takih, ki so odšli v gozd leta 

1945, pa jih še zdaj ni na spregled. 

Mene pa ste verjetno že spregledali in 

ugotovili, da ste se znašli v po moje 

zasukani in zašpičeni glosirani črni 

kroniki.

Lice
Še eno kratko policijsko (s)poročilo: 

Med 11 4. in 12. 4. 1997 je do zdaj še 

neznani storilec iz župnišča ene izmed 

cerkva v občini Ribnica -Podvelka 

odtujil za okoli 400.000 tolarjev 

gotovine. Storilca še iščejo.

Kratka napoved: ko ga bodo prijeli, in 

da ga bodo, ni dvoma, bo šel pred 

kadijo za prekrške. Ta bo imel samo 

dvoje možnosti ali ga bo podučil “Ne 

kradi!” ali pa mu bo “nastavil še 

drugo lice”

Opazili so ga
Včasih imajo policisti tudi kanček 

sreče, nočni ptički pa nesreče. Dne 13. 

4. 1997 so policisti okoli 01,15. ure 

opravljali opazovalno službo na 

parkirišču pred blagovnico TIMA v 

Radljah ob Dravi. In imeli so kaj opa

zovati! V enem izmed parkiranih 

avtomobilov so opazili D.K. iz občine 

Ravne na Koroškem, ki je poskušal 

odvzeti osebni avtomobil. Vozilo je

namreč poskušal, potem ko je vanj 

nasilno vstopil, pognati z iztaknjenimi 

kontaknimi žicami.

Policisti tega seveda niso zgolj opazo

vali, marveč so mu dejanje tudi 

preprečili in ga bodo predali na opa

zovanje Okrožnemu javnemu 

tožilstvu v Slovenj Gradcu.

Sinček
Kratko poročilo (s policije): Dne 5. 4. 

1997 ob 23.20. uri je gospa E.K. iz 

občine Slovenj Gradec na svojem 

domu kršila javni red in mir. 

Razgrajala je in pretepala svojega 

sinčka. Ker se tudi ob intervenciji 

(posredovanju - slovenski slovar, str. 

L, leto izdaje 1900) ni umirila, so jo 

policisti ob uporabi prisilnih sredstev 

privedli na policijsko postajo in jo 

pridržali do iztreznitve.

Pojasnilo: Sinko je star 28 let.

Pete
V noči med 15. in 16. 4. je za zdaj še 

neznani storilec z gradbišča na 

Francetovi cesti v Slovenj Gradcu 

odtujil (ukradel, odnesel, zasegel, 

spizd... itd) kotno brusilko in motorno 

žago ter s tem oškodoval J.K. za okoli 

70.000 tolarjev. Storilca še iščejo. 

“Temu se kratko in jedrnato reče: 

(od)brusil je pete!”, bi se tukaj lahko 

vmešal večni komentator in brihtnež 

Rene, prijatelj mojega prijatelja 

“bifedžije” Mirana. In to je tudi vse! 

P.S.: Razen obvezne in značilne fran

coske jedi, seveda: dunajski zrezek s 

pomfrijem in fižolovo solato z bučnim 

oljem.O T.I.
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NAJMLAJŠI V GALERIJI

V galeriji likovnih umetnosti Slovenj 

Gradec so v sodelovanju z nekaterimi 

likovnimi pedagogi pripravili koncep

tualni projekt, ki mu je sledila razsta

va z naslovom Ptički pridejo po seme

na (idejo je izoblikoval Peter 

Hergold). Projekt je vzpodbudila pre

gledna razstava del akademskega 

kiparja Andreja Grošlja v Galeriji 

likovnih umetnosti v Slovenj Gradcu. 

S tem projektom so želeli na drugačen 

način seznaniti mlade z delom v 

galeriji, jih spodbuditi k ustvarjalnosti, 

gledanju in iskanju oblik v naravi, 

razmišljanju ter tudi k lastnemu ust

varjanju. V zadnji polovici meseca 

maja so z učenci in njihovimi pedago

gi zelo uspešno pripravili likovni del 

projekta: postavili razstavo in izvedli

otvoritev.

Del projekta pa je tudi vključitev v 

samo dogajanje, delo v glasbeni 

delavnici, kjer bi mlade spodbudili k 

improviziranemu izražanju z glasbili 

ob umetninah. Idejo o načinu glas

bene delavnice je dala vzgojiteljica 

vrtca Vuzenica Danica Pokeršnik, za 

to se je v. d. direktorica Galerije 

Milena Zlatar odločila, da vuzeniško 

šolo in vrtec povabi k sodelovanju. 

Sodelovala je skupina otrok od 6 do 9 

let z vzgojiteljico Danico Pokeršnik. 

V galeriji nas je sprejela nasmejana in 

prijazna Milena Zlatar - višja kustus- 

inja. Pod strokovnim vodenjem so si 

otroci najprej ogledali pregledno razs

tavo del akademskega kiparja Andreja 

Grošlja.

Že ob pogledu razstave so se otroci 

odzivali na različne načine: nekateri z 

gibi, drugi z glasom.

Skulpturo, plastiko, kipe iz različnih 

materialov ( železo, kamen, glina, 

bron, les ) so otroci doživljali in spoz

navali ne samo z očmi, ampak z vsem 

svojim telesom, predvsem s tipom. 

Vzgojiteljica je otrokom pripravila 

različna glasbila in jih vzpodbudila, 

da svoja občutenja prenesejo na 

improvizirano igranje na glasbilo, ki 

gaje otrok izbral po želji.

Otroci so bili najbolj vznemirjeni ob 

opazovanju plastik Semena dreves. 

Vrteče plastike, štrleča iz kupa semen, 

so otroke tako navdušile, da so 

“postali” vrteča in raztoča semena. 

Glasbena improvizacija je bila 

prečudovito zlivanje zvokov glasbil. 

Odrasli opazovalci so bili prevzeti. 

Spremljajoča razstava otrok Ptice 

pridejo po semena je naše “ptičke” 

spremenila v še bolj živahne, ustvar

jalno nagajive radovedne “ptičice”.

Ob koncu si je vsak posameznik 

izbral kip, skulpturo, 

plastiko, ki mu je bila 

najbolj všeč. Svoja 

občutenja je ob tem 

izrazil v igranju na 

glasbilo.

Otroci so v galeriji ust

varjali dve uri, delo pa 

sedaj nadaljujejo v 

vrtcu, kjer se igrajo z 

glino. Vsi so pravi 

umetniki - kiparji. 

Hvala gospodu 

Andreju Grošlju za 

prečudovito razstavo, 

ki bo služila nam vzgo

jiteljicam za vzor ust

varjalnega življenja in 

dela z najmlajšimi. 

Veliko srečnega živl

jenja mu želimo.

Marija Kočivnik

Besede
za
naše
zdravje

Za nami je svetovni dan zdravja. Kako dobro in pri

jetno bi bilo, če bi vsi ljudje naše domovine in sveta 

bili kar najbolj zdravi!

Kar veliko lahko storimo za svoje zdravje sami, 

čeprav nam je onesnaženo okolje vse manj naklon

jeno. Alkoholne pijače pijmo zmerno in po pameti, 

kot pravi pesem: “Po pameti ga pijmo, da...” ne 

ogrožamo svojega zdravja in varnost sobivalcev. 

Drugi sovražnik našega zdravja je tobak in njegovi 

izdelki. Če že ne moremo povsem shajati brez teh 

škodljivih dobrin, bi porabo lahko zelo zmanjšali. 

Ženske menda celo prednjačijo pred moškimi, celo 

noseče, brez odgovornosti in čuta za potomstvo.

Kot poročajo mediji, so vse bolj grozljiva sporočila 

o pohodu mamil med mlade.Tu je še dieta proti 

vsakovrstnim boleznim ter vzdržnost tistih z 

odvečnimi kilogrami... Da ne govorimo o varovanju 

okolja, kateremu bi lahko prizanesli z odmetavan

jem raznovrstnih odpadkov.

Prijazen pogovor in nasmeh zdravnika ali sester 

dostikrat ozdravi tudi bolno dušo ter pripomore k 

zmanjšani porabi zdravil.O

l.tulvik Mori
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VAM JE 
VSEENO ?

To prošnjo in razmišljanje name-njamo 

v branje in razmislek vsem, ki vam ni 

vseeno, kaj se godi okoli nas. Pa tudi 

vam, ki vam je vseeno. Mogoče se bo 

pa v vas le kaj premaknilo.

Prosimo vas, ne uničujte in ne uničite 

nam igrišča pri vrtcu SOLZICE na 

Čečovju.

Prosimo vas zato, ker ga imamo radi, 

ker ga potrebujemo, da bomo v prvih 

letih svojega življenja imeli dovolj 

možnosti za tek, skakanje, plezanje, 

kotaljenje...

Kako naj skačemo, se plazimo, kotal

imo in se igramo na igrišču in zelenic

ah, kjer je polno pasjih iztrebkov, 

stekla, smeti, ki tolikokrat priletijo kar 

čez ograjo?

Prosimo vas, spoštovane gospe, ki se z 

vašimi psi tako rade in pogosto spreha

jate in sproščate na našem igrišču in 

dovolite, da se vaš pes na našem 

igrišču izprazni... In vam je vseeno.

Ker, če vam ne bi bilo, bi počistile za 

seboj, ker bi morale. Tak je predpis. Mi 

to vemo. Vemo tudi, da so pasji iztreb

ki lahko zelo nevarni. Tudi vi vse to 

gotovo dobro veste, pa verjetno o tem 

bolj malo razmišljate ali pa sploh nič. 

Samo da vaš pes opravi svoje. 

Verjemite, radi imamo živali, svojega 

igrišča jim pa ne damo. Otroško igrišče 

ne more biti tudi pasje igrišče.

Ali pa vi, ki tako zlahka in hitro čez 

ograjo kar na naše igrišče odvržete 

smeti. Kljub temu, da tudi vi dobro 

veste, da je to igrišče za otroke in ne 

smetišče. Da tu živijo otroci, da imajo 

(za spremembo od vas) radi čisto okol

je-
Ali nikoli ne pogledate čez ograjo na 

igrišče takrat, ko ga čistimo?

Radi delamo in se veselimo, ko je delo 

opravljeno, ko je vse lepo in čisto. Žal 

le za kratek čas, ker vi očitno mislite 

drugače. Saj nam tudi pomagati nikoli

ne pridete. Mi pa še majhni, drobni, 

stari 3,4, 5,6 let, že čistimo za vas, za 

vami. Se vam zdi to prav? Kakšen 

vzgled ste nam? Kako naj se učimo 

spoštovanja do vas, takih kot ste? Pa 

nas naše vzgojiteljice kljub temu vzga

jajo v tem duhu.

Pa vi mladi, ki tako radi izberete okoli

co vrtca za kajenje, popivanje in boji

mo se, da tudi za kaj hujšega. Za vami

čistimo pločevinke, 

cigaretne ogorke, razbite 

steklenice. Naše vzgo

jiteljice in varuhinje pa se 

bojijo in trepetajo, da se ne 

bi kdo kdaj še zbodel....

Kaj se je zgodilo z vami? 

Ali vas nima nihče dovolj 

rad, da bi vam pomagal v 

srcu pregnati tisto grdo, črno 

liso, ki vas sili v tako živl

jenje? Ali nimate boljših cil

jev za jutrišnji dan?

Pridite k nam, vam bomo 

mi povedali kaj lepega o 

življenju. Marsikaj že vemo. 

Dragi krajani, občani, draga 

dekleta in fantje, vse to, kar 

počnete in kar nas moti in 

kar vam očitamo, to ni pot 

naprej v prihodnost. To je 

korak nazaj, v propad člove

ka in družbe. Vsi dobro 

vemo, daje lepo živeti, daje toliko lep

ega in dobrega okoli nas. Svet je lep, le 

ljudje ga kvarimo in onesnažujemo. 

Storite kaj dobrega drug za drugega, da 

nam bo vsem skupaj lažje in lepše.

ALI NAM BOSTE POMAGALI PRI 

TEM?

Otroci in delavke vrtca 
SOI7.1CE na Ravnali

koroikeAcome
DRAVOGRAD

KOROTAN
TRGOVSKA DRUŽBA d.d.
Ravne na Koroškem 
Čečovje 6
tel.: 0602 22 711,21 476 
fax: 0602 23 296

Trgovsko podjetje "KOROTAN" 
obvešča svoje cenjene kupce, da jim 

poleg rednih konkurenčnih cen v 
vseh svojih prodajalnah nudi nekaj 
artiklov (pivo, čokolada, brezalko

holne pijače, vino in določeni mesni 
izdelki) po izjemnih akcijskih 

cenah.

Obiščite nas in se prepričajte, 
da je obisk Korotanovih trgovin 

- priložnost za dober nakup!
||! e
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VELIKA PRVOMAJSKA NAGRADNA KRIŽANKA

i ZIMMER-ROOMS \

MORAVSKE TOPLICE
Dole» ui. i

^ v ^

STARO KITA
JSKO

IME KIPARJA 
GROŠLJA

SLOV.
GLEDALIŠKI

IGRALEC.
MILAN

VRTNA HiiiCA GRŠKI BOG 
PASTIRJEV

ZAJEDALKAV
LASEH

JUDOVSKI
PREROK PTIČNICE

PREBIVALKA
KRAJA

ZAHODNO OD 
PREBOLDA

IZOBRAZBA
KEMIJSKI 

SIMBOL ZA 
RENU

ANTON
NOVAČAN

Z VBADA
NJEM IGLIC

NAŠA
SMUČARSKA

TEKAČICA

DEL ROKE

GLAVNO
MESTO

BFOCUE
IZDELOVALEC

KOTLOV
KRATICA ZA 
NARODNO 
UNIVERZI- 

TETNO 
KNJIŽNJICO

IME
SLOVENSKE
PIISATELJICE

PEROCI
SIMBOL ZA 

RADIJ
PREŠERNOV 

NAPIS. N
ZABAVLJIVI 

AROBE .
HOKEJSKI
PLOŠČEK

MAJHNA
ZASTAVA

PERZUKA

►

KRIŽANKO
SESTAVIL
F. NOVAK

PRED LETI 
POMEMBEN 

FUNKCIONAR
DREVO. GRM

POMLADNI
MESEC t SATIRIK

BUCHWALD
PREGNANEC.

EZUL
OBLAČILO ST. 

RIMLJANOV
GRADBENI
MATERIAL

VRSTA GOB. 
ŠTOROVKA

TEKOČA
VODA

OBREDNA 
PESEM V 
SVETEM 
PISMU

OTOK V 
ALEUTIH

RAHEL MRAZ

OTOK V M. 
SUNDSKIH 

OTOKIH
DIVJAClNAR RIM OBLASTI 

V PALESTINI

KEMUSKI 
SIMBOL ZA 

NIKELJ
ZAVITOST.

ZAMOTANOST
PRESEUE-

VANJE
DELAVEC V 

TEK-
STIUSTVU

)EL SOBNEGA 
POHIŠTVA

VZVIŠENOST.
SVETOST

NARODNI 
PARK V JVZ 

KENIJI

PRVA ŽENSKA BESEDNA
VRSTA

IGRALNA
KARTA

SODOBNIK
KELTOV

IRENE EPPLE ŽENINI
BRATJE

REKA V AZIJI KNJIŽEVNIK
HANSON

GRŠKA BOGIN
JA NESREČE

AMERIŠKI
DIHUR

IERKO NOVAK
KESANJE LUKAVClLU NAClN

IZRAŽANJA
UMETNIKA.

SLOG
MOPED.
SKUTER

POLITIK
RIBlClC

KONJ SIVE 
BARVE

domače 
moSkoime

MOŠKI
POTOMEC

ŽENSKO IME

TKANINA ZA 
DELOVNE 

HALJE

SIMBOL ZA 
SILIČU

OBDOBJE.
VEK

KRAJ PRI 
LOGATCU

MILAN
ERJAVEC

STAROGRŠKI
PEVEC

SVETLEČA
TKANINA

REKA V 
ROMUNIJI

IME SLOVENSKEGA 
JEZIKOSLOVCA IN LEKSIKO

GRAFA PLETERŠNIKA

MATERUA
IME TELEVI- 

ZUCA 
TREFALTA

puSCavski
RIS, KI ŽIVI V 
AFRIŠKIH IN 

AZUSKIH 
STEPAHOSTRO.

SREPO
GLEDANJE

SIMBOL ZA 
AKTINON

L
STRUPENA
EVROPSKA

KAČA

►
CANKARJEVA

PESNIŠKA
ZBIRKA

ANGLEŠKI
PLEMIŠKI
NASLOV

SMUČAR NA 
DESKI

NUDIST

SOZVOČJA
TONOV

APETIT
SLOVENJ

GRAŠKI
BAROČNI
SLIKAR

KRAJEVNA
SKUPNOST

IME IGRALKE 
KRAVANJE

POVIŠAN 
BRALNI ODER 

V CERKVI

BELEŽKA

TRAVNIŠKA
ZDRAVILNA
RASTLINA

ROMAN
ALBREHT

beli Sport

OZEK KONEC 
POLOTOKA

OZKA PLETE
NA KOŠARA

DAROVALEC.
MECEN

Žabja
OKONČINA

LJUBKOVAL
NO Ž IME

STAREJŠA
NEMŠKA
FILMSKA
IGRALKA

OSVEŽUJOČA
BREZALKO

HOLNA

OČETOVA
SESTRA

ATLETSKA
DISCIPLINA

ŽELEZNIŠKA
PROGA

KRAŠKO 
POLJE V LIKI

PUACA, 
GRENKASTE- 

GA OKUSA

IME OPERNE 
>EVKE PUSAR

LEPI
MLADENIČ V 

GRŠKI 
MITOLOGIJI

IME NEKDAN
JE

SMUČARKE
HESS

«dna Žival
JAPONSKI

DROBIŽ
OKISANA 

KRMA Sl LAJA
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Horoskop

PONUDBA V KRONE - 
POČITEK ZA GOSTE

1. Desetdnevno bivanje za eno osebo v 
turističnem objektu KRONE v 
Moravskih toplicah

2. Zbirka knjig iz založbe VORANC 
Ravne na Koroškem

3. Večerja za dve osebi v gostišču PIRAT 
na Ravnah

Pravilno rešeno križanko pošljite do 5. maja
1997 na naslov Prepiha, Ravne na Koroškem, 

Prežihova 24.

GOSTIŠČE

PTKAr
ir 0602 23 794 

Trg svobode 12, 
Ravne na Koroškem

(■»s<išče 1*1 KAT vabi vse lju
bitelje morskih sadežev, 

slastnih testenin in okusnih 
zrezkov.

Posebej vabljive s«» ponudbe 
dneva, ki stanejo samo 400 

tolarjev (od 9.-15. ure).

Delovni čas. 
Od ponedeljka do petka 
sobota
Nedelja zaprto

09°° - 2100 
1100 * 2200

'*'*0 DESIGN

2S0 ''Me, => (3© ©®a O®©®
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OVEN: Res, da ste na videz nekoliko zadržani in manj ovnovsko razdražljivi kot sicer, kar 
pa ne pomeni te dni nič drugega kot to, da je zdaj pravi čas za čustveno neprizadeto 
razmišljanje. Posvečajte se predvsem materialnim platem življenja, zagrabite dolžnike z 
vsemi legalnimi sredstvi, na prijatelje pa se ne zanašajte preveč - brez njih boste delovali 
hitreje.
BIK: Morda ste občutili nekaj zadrege, ko ste te dni stopili v prvi plan. Morda se vam zdi, 
da vam drugi prebirajo misli, kijih nameravate čimprej uresničiti - če jih je prebrala izbrana 
oseba, vam bo to seveda olajšalo delo, če je zapeljevanje in dvorjenje sploh - delo. Ne boste 
pa niti za trenutek pozabili, da se kuje železo, dokler je vroče - gre za vaš ugled v družbi in 
službi.
DVOJČEK: Še vedno potrebujete energično podporo, če hočete, da ne bo ostalo samo pri 
besedah. Mars vam že dalj časa krade energijo in vas usmaja k domačemu ognjišču, pa si 
dremanja na varnem zdaj ne morete privoščiti: močno vas namreč izzivajo dolžnosti, 
povezane s pripadnostjo posvečenim skupinam. Od vas pričakujejo požrtvovalnost.
RAK: Kar ste doslej skoraj z lahkoto opravili sami, zdaj niti v dvoje ne morete več...motda 
je to le izgovor, saj vas kar samo od sebe vleče v družbo. Najbolj uspešni boste tam, kjer se 
boste lahko s prijatelji spoprijeli s skupnimi poslovnimi ali šolskimi podvigi - prav vi boste 
poskrbeli, da bo skupina delovala resno in vztrajno in da bo s pogovorom reševala manjše 
nesporazume.
LEV: Še vedno vas najbolj zaposluje in skrbi, kako ostati v središču pozornosti. Če boste
samo za trenutek podvomili v svoj sončni položaj, se boste že začeli ozirati za ustreznimi 
metodami, da ga popravite. Morda bo to celo kak večji nakup- segate predvsem po pred
metih, ki vam lahko na videz dvignejo ugled. Statusni simboli torej. Od partncija pričakujete 
odobravanje.

, DEVICA: Vaše trdno prepričanje ste pripravljeni vsak trenutek zagovaijati, tudi če vas ne 
vprašajo. Za prepir sicer niste razpoloženi, čutite pa, da vam prepričanje poganja jadra 
naprej. Kratkoročno je to odlična kombinacija, ko bo prešlo to energično obdobje, pa le pris
luhnite malo naokrog - morda boste že kmalu popravljali stališča, če boste opazili, da so 
odslužila.

, TEHTNICA: Neresnežev ste siti do grla in zato ste jih pripravljeni ignorirati. Prikupno, kot 
'"_T znate, da še opazili na bodo, kdaj bodo morali stopiti z vašega vlaka. Bilo je zabavno, tudi 

poučno, zdaj pa se zapletate v usodnejše stvari in potrebujete več samote za premislek in za 
podoživljanje. Če živite v sicer živahnem paru, boste te dni krmarili med dvema ekstremo-

a

&

ŠKORPION: Zvezde so sc vam postavile takole nasproti, da vas bo morda za hip zaneslo v 
skrajnosti - ko boste nekoliko utrujeni podvomili vase, se boste šli dokazovat med ljudi ali 
nasprotno - umaknili se boste in čakali, da vam pridejo povedat, kako vas cenijo. Tako boste 
spoznali prave prijatelje in skoraj odpustili, če ste prav z njimi imeli - po vašem - kak nepo
ravnan račun.
STRELEC: Začelo se je obdobje, ko boste z užitkom opravljali vsakdanje dolžnosti, ne da 
bi vam bila pri tem zajamčena slava in denar. Sami si boste nalagali zadolžitve, le preveč naj 
jih ne bo, lahko bi vam ponagajalo zdravje. Taktika majhnih in tihih korakov bo dobro 
učinkovala kasneje, čeprav se tudi že zdaj lahko najde kdo, ki bo vašo prizadevnost opazil in 
sporočil naprej.
KOZOROG: Naposled boste vsaj za pet minut pripravljeni razumeti tiste, ki znajo uživati, 
ko ustvaijajo, sc zabavajo, pošalijo, ne da bi se jim pri tem prikazoval znani rek “čas je 
denar”. Ne bo vam žal časa za daljše pogovore, zlasti otrokom boste lahko veliko pomagali, 
če boste skupaj malo pofilozofirali in pozabili na takojšnjo praktično uporabo tovrstnih 
zbližanj.
VODNAR: V preteklih dneh ste si nabrali toliko samozavesti, da boste zdaj lahko veliko
dušni in umitjeni, če se bo treba za nekaj časa odreči vašemu tako potrebnemu občutku, da 
svet nima meja. Morda vas bodo manj prijetne okoliščine prisilile, da boste več med 
domačimi. Pa to nikakor ne bo hišni pripor, temveč prijetno, poučno in ustvaijalno sobivan
je-
RIBI: Bojeviti Mars še vedno ostaja vaš izzivalec, le da sc mu ne boste več pustili speljati v 
premočne obrambne reakcije. Vaša pozornost bo usmcijcna predvsem v sporazumevanje, 
študij ali pisanje. Da bi se počutili pomembni in koristni, boste iskali kontakte s čim več 
ljudmi, le to premislite, ali vam kdo morda ne nalaga tudi lastnih zadolžitev in zmot.
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Koraki v varno

ŽIVLJENJSKI KROG

Življenjska zavarovanja

So trenutki, ko pomisliš... Ali bo trajalo? Ali bo 

življenje prijazno z mano in z mojimi?

So trenutki, ko znaš mirno pogledati v čas, 

ki prihaja. Brez strahu, brez tesnobe. Ker veš, 

da lahko vsaj malo zanesljivosti zagotoviš sam.

S premišljeno naložbo morda ne moreš preprečiti 

nepredvidljivega, lahko pa omiliš 

njegove posledice.

Življenjsko zavarovanje je takšna naložba.

Je začetek preudarne skrbnosti. Do sebe 

in do svojih. Mnogi se zato za življenjsko 

•zavarovanje odločijo takrat, ko pridejo otroci, 

saj z njihovim zvedavim pogledom postanejo 

pomembne odraslost, skrbnost, odgovornost.

zavarovalnica triglav

Poslovna enota Koroška, Slovenj Gradec, Pohorska 12
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Čečovje 44, Ravne 
Tel.: 23 734

vabi z ugodno predpraznično ponudbo: 

Belo vino

Rdeče vino 

Zlata rebula 

Meka kava 

Bar kava 

Mehčalec 41 

Ariel 3,6 kg

\ ' !
179.90'L

/
299.00^
^// / p

168.00'
^///

^v /
980.00'

Toaletni papirlO/1

\ ' /
179.90'

w /
129.90'
'/*/\\

\v /
379.00'
^/// P

\ ' /
280.00'
'/// ./

knjiqouiodski sgruis
V & A d.o.o.

Ditingerjeva 11, 2390 Ravne na Koroškem, tel./fax: 0602 20 743

Nudimo vam kvalitetno vodenje poslovnih knjig za vaše podjetje, ker je vaš čas dragocenejši in ker Vas 
stane manj, kot v lastni režiji.

NE ČAKAJTE, OGLASITE SE PRI NAS IN UPOŠTEVALI BOMO VAŠE ŽEUE, KAJTI VAŠE ZAD0V0USTV0 JE TUDI NAŠE.

r

ACOPA
histtà'&KKOPA, računalniški inženiring, d.d. 

Kidričeva 14 / 2380 Slovenj Gradec 
TEL.: 0602 42 626 / FAX: 0602 43 758

jv-J'*0* ,,,,^ o ^
Vzdrževalne pogodbe, 

svetovanje in popravilo računalnika 
na domu.

Izobraževalni tečaji za Microsoft 
programsko opremo: Word, Excel, 

Powerpoint, Acces, Office...

Osebni računalniki vrhunske kvalitete 
z multimedijo in priključkom na Internet.

4
Programski paket »Obrt«, idealna reiSitev 

za obrtnike, ki želijo poslovanje voditi sami.
Programski paket » Podjetje« za vse, 

ki želijo zmogljive in preizkuiSene programe. 4 
Pooblaščeni Microsof dealer.

Microsoft

IZOBRAŽEVANJE

OSEBNI RAČUNALNIKI
rcKunulniiške mreže

PROGRAMSKA OPREMA
za oibrli' m pod!jjetjje

f0
Inijka ItminanaK-cvoikt

0602 M3481
UGODNI KREDITNI POGOJI 00 60 MESECEV Z OBRESTNO MERO OD R+5%



OBČINA RAVNE
Študijska knjižnica ^
DZ 05 1
PREPIH !
1997 iS
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070(497.12)

čestita vsem p 
27. aprilu - dnevu upura proti okupatorju 

in 1. maju - prazniku dela 
in jim želi prijetne praznične dni.

S

Posebna čestitka pa je namenjena občanom 
občine Ravne - Prevalje

ob 15. maju - PRAZNIKU OBČINE!

Poslovni «enter ERA Radlje ob Dravi
VABIMO VAS od ponedeljka do petka od 730 do 1 93° in ob sobotah od 730 do 1 7°°


